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KOMUNIKAT
 
 
   Uprzejmie informuję, iż otrzymaliśmy odpowiedź od Pana Dyrektora Stanisława Helbicha 
na pismo złożone w dniu 06-12-2005r do MOW NFZ dotyczące rozdysponowania nadwyżki 
finansowej powstałej w skutek niezasadnego naszym zdaniem zaniżenia finansowania poz. 
 
 
 

Sz. Pan 
Tomasz Walasek
Przewodniczący Komitetu 
Wykonawczego KZLO

 
 
„ W odpowiedzi na pismo z dnia 06-12-2005r dotyczące możliwości podniesienia stawek 
kawitacyjnych w podstawowej opiece zdrowotnej od lipca 2005 roku, Małopolski Oddział 
Wojewódzki NFZ w Krakowie uprzejmie informuje, że zwrócił się w tej sprawie do centrali 
NFZ skąd otrzymał odpowiedź, .. „ w chwili obecnej nie ma możliwości anektowania umów 
w podstawowej opiece zdrowotnej w roku 2005 poprzez zwiekszenie finansowania już 
rozliczonych świadczeń w podstawowej opiece zdrowotnej. Możliwa jest jedynie korekta 
stawek w miesiącach jeszcze nierozliczonych, a maksymalną skalę korekty winny 
wyznaczyć stawki zastosowane w procesie kontraktowania świadczeń podstawowej opieki 
zdrowotnej na 2006 rok”. Taką korektę stawek przeprowadziliśmy w naszym oddziale w 
miesiącach listopadzie i grudniu br.
                       
                                                                                          Z poważaniem
                                                                         Dyrektor MOW NFZ w Kraków
                                                                                      Stanisław Helbich
 
 
   Stanowisko Zespołu Negocjacyjnego KZLO, jak i przedstawicieli innych organizacji 
reprezentujących świadczeniodawców podstawowej opieki zdrowotnej, w tej kwestii 
odmienne. W związku z powyższym nadal będziemy prowadzić rozmowy w sprawie 
wypłaty należnych środków finansowych przeznaczonych na świadczenia z zakresu poz w 
2005 rok.
 
 
Pozdrawiam
 
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.12.12 18:56     

KOMUNIKAT 1



 
W dniu  jutrzejszym  tj.  13.12.2005r  w  siedzibie  MOW NFZ  przy  ul.  Józefa 
odbywać  się  będą  szkolenia  dotyczące  zasad  wypełniania  aplikacji  Pakiet 
Świadczeniodawcy-Konkurs ofert 2006r. Wszystkich, którzy mają problemy z 
wypełnieniem w/w aplikacji, lub nie są pewni co do poprawności wysłanych już 
plików  do  MOW  NFZ  zapraszam  na  szkolenia,  które  odbywać  się  będą  o 
godzinie 11.00, 13.00, i 15.00.
 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.12.12 18:36     

KOMUNIKAT 2

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO odbędzie się w 
Krakowie przy ul. Szwedzkiej 27, o godz. 19.30 w dniu 20.12.2005r.

Spotkanie dotyczyć będzie  spraw organizacyjnych Krakowskiego Oddziału Terenowego 
KZLO. 

Spotkanie jest obowiązkowe !!!

 

Koordynator ds Organizacyjnych KZO                       Przewodniczący Komiteru Wykonawczego KZLO

 Dr Jerzy Radziszowski                     Dr n. med. Tomasz Walasek

2005.12.09 21:44     

 
KOMUNIKAT 1
 
W związku ze zgłaszanymi przez Świadczeniodawców problemami przy wypełnianiu 
aplikacji Pakiet Świadczeniodawcy – Konkurs Ofert oraz stanowiskiem MOW NFZ w 
Krakowie - uzależniającego wypłacanie należności finansowych od poprawnego 
wypełnienia i przesłania aplikacji, Zespół Negocjacyjny KZLO wyraża zdecydowany 
sprzeciw. Uważamy, za kompletnie niedopuszczalną sytuację w której świadczeniodawca 
może nie otrzymać środków finansowych z MOW NFZ z tytułu nieprawidłowego 
wypełnienia aplikacji w przypadku gdy sami pracownicy MOW NFZ nie są w stanie udzielić 
informacji w jaki sposób poprawnie należy ją wypełnić. Mając na uwadze powyższe, 
Zespół Negocjacyjny KZLO zwróił się do Dyrektora MOW NFZ w Krakowie o wyjaśnienie 
zaistnialej sytuacji. (treść pisma poniżej)
 
 



  Biuro Organizacyjne Kraków 09-12-2005
Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego
 
 
 
 
Sz. Pan Stanisław Helbich  
Dyrektor 
Małopolskiego Oddziału Wojewódzkiego 
NFZ w Krakowie
 
 

Uprzejmie informujemy, iż ze względu na brak schematu wprowadzania danych  do 
aplikacji  Pakiet  Świadczeniodawcy  –  Konkurs  Ofert  jej  poprawne  wypełnienie  przez 
Świadczeniodawców nie jest możliwe. 

Informacje  udzielane  przez  pracowników  MOW  NFZ  w  Krakowie  są  niepełne, 
niejednoznaczne,  niekiedy  sprzeczne,  a  w  wielu  przypadkach  nie  potrafią  udzielić 
odpowiedzi umożliwiającej poprawne wprowadzenie danych.  

 
Stoimy na stanowisku, iż przerzucanie odpowiedzialności finansowej (wstrzymanie 

wypłaty  środków finansowych)  za  niewłaściwie  przygotowany  proces  wdrożenia  nowej 
aplikacji Pakiet Świadczeniodawcy – Konkurs Ofert na świadczeniodawców przez NFZ jest 
niedopuszczalne. Brak schematu wprowadzania danych do aplikacji powoduje, iż zarówno 
świadczeniodawcy,  jak  i  pracownicy  MOW  NFZ  nie  posiadają  stosownej  wiedzy 
umożliwiającej poprawne wypełnienie aplikacji. W związku z powyższym zwracamy się z 
prośbą  o  zorganizowanie  spotkania  z  przedstawicielami  KZLO  i  innych  organizacji 
Świadczeniodawców,  przekazanie  szczegółowego  schematu  wprowadzania  danych  do 
aplikacji oraz ustalenie nowego terminu składania wypełnionej aplikacji do MOW NFZ w 
Krakowie. 

 
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego KZLO
  Dr Jerzy Radziszowski
 
 
 
KOMUNIKAT 2
 
Po  zasięgnięciu  opini  prawnej,  Zespół  Negocjacyjny  KZLO  wystapił  do  Dyrektora  MOW  NFZ  w 

Krakowie z pismem, w którym przedstawiamy uzasadnienie i podstawy prawne pozwalające (naszym zdaniem), 
uruchomić  i  przekazać Świadczeniodawcom  nadwyżkę  finansową.  Uważamy,  iż  przeznaczone  w  planie 
finansowym MOW NFZ nakłady na poz powinny zostać w całości przekazane zakładom świadczącym usługi w 
zakresie  poz.  Jednocześnie  zwracamy  uwagę  iż  nadwyzka  finansowa  powstała  w  wyniku  niewłaściwego 
szacowania wydadków na poz w małopolsce. 

 
 

Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego   Kraków, dnia 6 grudnia 2005 r.
Biuro Organizacyjne 
32-050 Skawina, ul. Jaśminowa 11
 
 
 

Szanowny Pan
Stanisław Helbich



Dyrektor MOW NFZ w Krakowie
 
 

W imieniu świadczeniodawców z terenu województwa małopolskiego, udzielających świadczeń w 
zakresie podstawowej opieki zdrowotnej, zwracam się z wnioskiem o rozdysponowanie niewykorzystanych 
środków przeznaczonych w planie finansowym Małopolskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ na rok 2005 na 
podstawową opiekę zdrowotną, zgodnie z jej przeznaczeniem, poprzez podniesienie stawek kapitacyjnych do 
kwoty 61,26 zł z wyrównaniem od lipca 2005 roku.

 
Możliwość taka wynika z przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Na podstawie art. 132 ust. 1 ustawy podstawą 
udzielania świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych przez Fundusz jest umowa o 
udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej zawarta pomiędzy świadczeniodawcą a dyrektorem oddziału 
wojewódzkiego Funduszu, 
z zastrzeżeniem art. 159. Obowiązujący w zakresie kontraktowania świadczeń podstawowej opieki 
zdrowotnej art. 159 ust. 1 stanowi, że przepisów art. 136 pkt 5 oraz przepisów dotyczących konkursu ofert i 
rokowań nie stosuje się do zawierania umów ze świadczeniodawcami udzielającymi świadczeń w zakresie 
podstawowej opieki zdrowotnej. Oznacza to, że w umowie ze świadczeniodawcami z zakresu podstawowej 
opieki zdrowotnej nie określa się kwoty zobowiązania Funduszu wobec świadczeniodawcy (art. 136 pkt 5). 
Jednocześnie wysokość łącznych zobowiązań Funduszu wynikających z zawartych ze świadczeniodawcami 
umów nie może przekroczyć wysokości kosztów przewidzianych na ten cel w planie finansowym Funduszu 
(art. 132 ust. 5).
 

Z uwagi na przyjęcie zaniżonej stawki kapitacyjnej w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej na rok 
2005 w planie finansowym Małopolskiego Oddziału Wojewódzkiego  NFZ w tym rodzaju świadczeń powstały 
niewykorzystane środki w wysokości 7 mln zł. 
 

Ponieważ przepisy ustawy stanowią, iż podstawą udzielania świadczeń jest umowa zawarta pomiędzy 
świadczeniodawcą a dyrektorem oddziału wojewódzkiego Funduszu, to podstawą prawną wydatkowania 
niewykorzystanych do tej pory środków będzie zmiana umowy w postaci aneksu, podnosząca stawkę 
kapitacyjną do kwoty 61,26 zł z wyrównaniem od miesiąca lipca 2005 roku. Zawarcie takiego aneksu, w 
którym stawka kapitacyjna zostanie podniesiona licząc wstecz począwszy od lipca 2005 r. jest zgodne z 
przepisami ustawy, gdyż spełnione są podstawowe warunki kontraktowania takich świadczeń:
1.   przede wszystkim wysokość łącznych zobowiązań Funduszu nie przekroczy kosztów przewidzianych na 

ten cel w planie finansowym na 2005 rok,
2.   w dotychczasowych umowach nie była określona kwota zobowiązań Funduszu wobec 

świadczeniodawców, a jedynie wysokość stawki kapitacynej, która może być zmieniana w ciągu roku, 
w zależności od wysokości środków jakimi dysponuje NFZ na podstawową opiekę zdrowotną, 

3.   pozostała niewykorzystana kwota, zostałaby rozdysponowana zgodnie z swoim przeznaczeniem na 
świadczenia podstawowej opieki zdrowotnej, bez konieczności dokonywania przesunięć pomiędzy 
poszczególnymi działami planu finansowego .

 
Pragnę zaznaczyć, iż w tym roku miała miejsce zmiana stawek kapitacyjnych 

w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej, której przyczyną było niedoszacowanie stawki kapitacyjnej na 
rok 2005 i wydatkowanie powstałej w ten sposób nadwyżki. Nie spowodowało to jednak zagospodarowania 
zgodnie z celem określonym w planie finansowym Funduszu aa rok 2005 wszystkich środków 
przeznaczonych na podstawową opiekę zdrowotną. 

 
Mając na uwadze fakt, iż w planie finansowym Małopolskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ pozostają 

nadal niewykorzystane środki przeznaczone na podstawową opiekę zdrowotną, wnioskujemy o ich 
wydatkowanie w tym roku we wskazany wyżej sposób.
 
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego KZLO  Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO
 

Dr Jerzy Radziszowski Dr n. med. Tomasz Walasek
 



2005.11.29 01:26     

KOMUNIKAT 

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO odbędzie się w 
Krakowie w Centrum Szkoleniowym GSK przy ul. Grzegórzeckiej 20, o godz. 19.30 w dniu 

05.12.2005r.

Spotkanie dotyczyć będzie  problemów związanych z wypełnianiem załącznikow do umów z 
NFZ na 2006r. oraz innych spraw związanych z funkcjonowaniem naszych zakladów. 

Spotkanie nie jest obowiązkowe !!!

Pozdrawiam
Dr Jerzy Radziszowski

2005.11.27 02:09     

Komunikat dotyczący aneksów 
 
Sz. Państwo !
 
     Wysyłane  aneksy  przez  MOW NFZ  dotyczące  zwiększenia  stawek  kapitacyjnych  w 
miesiącu listopadzie i  grudniu 2005 roku oraz aneksy dotyczące stawek kawitacyjnych, 
które obowiązywać będą w 2006 roku w ramach świadczeń z zakresu podstawowej opieki 
zdrowotnej są zgodne z treścią protokołów negocjacyjnych (na uwagę zasługuje wzrost 
stawki  kapitacyjnej  dla  położnej  środowiskowo-rodzinnej  powyżej  kwoty  ustalonej  w 
trakcie  negocjacji  z  kwoty  6,72  zł  do  8,04  zł). W  związku  z  powyższym  Zespół 
Negocjacyjny  KZLO  zaleca  parafowanie,  podpisanie  i  odesłanie  aneksów  wraz  z 
wymaganymi załącznikami do MOW NFZ w terminie do 30-11-2005r. 
 
     Jednocześnie  uznajemy  za  otwartą  kwestię  pozostałej  części  nadwyżki  finansowej 
powstałej w 2005 roku w wysokości 5 mln złotych (będącej wynikiem „oszczędzania” na 
poz).  W  tej  sprawie  nadal  toczą  się  rozmowy  z  Dyrektorem  MOW NFZ  Stanisławem 
Helbichem. W przyszłym tygodniu planowane jest kolejne spotkanie. Zespół Negocjacyjny 
KZLO  wraz  z  przedstawicielami  innych  organizacji  skupiających  Świadczeniodawców  z 
terenu  małopolski,  będzie  dążył  do  wypracowania  mechanizmów  uniemozliwiających 
powstawanie tak dużej nadwyżki finansowej w MOW NFZ (w obszarze finansowania poz), 
a  w  razie  jej  ewentualnego  powstania,  do  określenia  trybu  jej  rozdziału.  Stoimy  na 
stanowisku, iż dotychczasowa polityka finansowa MOW NFZ polegająca na niezasadnym 
zaniżaniu finansowania poz jest niedopuszczalna. Naszym zdaniem środki finansowe, które 
posiada  do  dyspozycji  MOW  NFZ  na  finansowanie  poz  winny  być  przekazane 
Świadczeniodawcom w całości.  Są to przecież środki  finansowe pochodzące ze składek 
ubezpieczonych  pacjentów  i  powinny  wykorzystane  zgodnie  z  ich  przeznaczeniem  na 
finansowanie  świadczeń  zdrowotnych  w  ramach  poz.  Zaniżanie  finansowania  poz  i 



przesuwanie powstałej nadwyżki finansowej na innego rodzaju świadczenia zdrowotne jest 
naszym zdaniem całkowicie nieuzasadnione.  
 
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.11.18 22:59     

KOMUNIKAT Z NEGOCJACJI 
DOTYCZACYCH ZASAD FINANSOWANIA POZ W 2006R.
 
Szanowni Państwo !
 
W dniu dzisiejszym odbyło się kolejne spotkanie w MOW NFZ dotyczące finansowania poz 
w 2006r. Przedstawiciele środowisk lekarskich podkreślali istotną, pozytywna zmianę we 
wzajemnych  kontaktach.   Dostrzegamy  pozytywne  nastawienie  Pana  Dyrektora 
Stanisława  Helbicha  w  rozwiązywaniu  nabrzmiałych  problemów  związanych  z 
niewłaściwym  finansowaniem  poz,  przejawiającym  się  głównie  w  zaniżaniu  stawek 
kapitacyjnych,  co  w  konsekwencji  spowodowało  istotne  nadwyżki  finansowe  w  POZ 
(liczone w mln złotych). Zaproponowane przez Panią Dyrektor Jolantę Stanczykiewicz w 
trakcie poprzednich negocjacji  stawki „maksymalnie wysokie” zostały zwiększone Przez 
Pana Dyrektora Helbicha w zakresie wynikającym z aktualnych możliwości finansowych 
 MOW NFZ z zachowaniem racjonalnej rezerwy. Pan Dyrektor Stanisław Helbich podjął 
decyzje u uruchomieniu części nadwyżki finansowej i zaproponował sposób jej rozliczenia 
-  (podwyższenie  stawek  kapitacyjnych  w  miesiącu  listopadzie  i  grudniu  2005  roku  do 
poziomu stawek przewidzianych na 2006r). Co do możliwości wykorzystania pozostałej 
kwoty  nadwyżki  finansowej  istnieje  konieczność  dalszych  konsultacji  prawnych. 
Propozycja powrotu do negocjacji w tej sprawie za około dwa tygodnie  (czas przewidziany 
na analizę prawną) spotkała się z akceptacją przedstawicieli środowisk lekarskich. 
  
W związku z niezwykle napiętym kalendarzem spotkań z MOW NFZ, Zespół Negocjacyjny 
KZLO podejmuje decyzje na podstawie wyliczeń dokonanych w oparciu o plan finansowy 
MOW NFZ na 2006 rok oraz przekazane dane populacyjne. Dynamicznie zmieniająca się 
sytuacja  uniemożliwia  zorganizowanie  spotkania  w  Oddziałach  Terenowych  i  podjęcie 
uchwały  KZLO  zatwierdzającej  proponowane  stawki  kapitacyjne  przez  MOW  NFZ.  W 
związku z powyższym Zespół Negocjacyjny KZLO informuje, iż w zaistniałej sytuacji nie 
obowiązuje  dyscyplina  korporacyjna.  Decyzje  o  podpisaniu  bądź  odmowie  przyjęcia 
aneksów  do  umów  na  2006r.  prosimy  podejmować  indywidualnie.  Jesteśmy  jednak 
przekonani,  iż  zaproponowane  przez  Pana  Dyrektora  Stanisława  Helbicha  warunki 
finansowe, (mając na uwadze stan  prawny i możliwości finansowe MOW NFZ) są w chwili 
obecnej  optymalne.  Obecnie  nasze  wysiłki  będą  zmierzały  do  maksymalnego 
wykorzystania  nadwyżki  finansowej  z  2005  roku  i  wypracowania  mechanizmu 
umożliwiającego rozdysponowanie ewentualnie powstających rezerw finansowych w 2006 
roku.  Poniżej  zamieszczam  wysokość  stawek  kapitacyjnych  i  treść  protokołu 
negocjacyjnego. 
 
Lekarz POZ – 61,26 zł
Pielęgniarka Środowiskowo-rodzinna – 15,00 zł
Położna rodzinna – 6,72 zł, waga dla noworodka 0-2 m-c 2,00 zł
Pielęgniarka MS – 28,92 zł



 
Stawki  w  nocnej  i  świątecznej  opiece  lekarskiej  i  pielęgniarskiej  oraz  transporcie 
sanitarnym:
 
Opieka całodobowa lekarska ambulatoryjna – 3,36 zł
Opieka lekarska wyjazdowa – 1,8 zł
Transport sanitarny – 1,44 zł
Opieka całodobowa pielęgniarska ambulatoryjna – 1,26 zł
Opieka całodobowa pielęgniarska wyjazdowa – 1,38 zł

 
W imieniu Zespołu Negocjacyjnego KZLO
Dr Jerzy Radziszowski
 
 

Protokół  

Z rozmów prowadzonych w z przedstawicielami środowisk podstawowej opieki zdrowotnej      w   

dniu 18 listopada 2005 r:     

pomiędzy

przedstawicielami  środowisk  świadczeniodawców  podstawowej  opieki  zdrowotnej 

reprezentowanych przez osoby wymienione w załączniku do niniejszego protokołu

a

przedstawicielami MOW NFZ w Krakowie w następującym składzie:
1.   Stanisław Helbich – Dyrektor MOW NFZ;
2.   Jolanta Stanczykiewicz – z-ca dyrektora MOW NFZ ds. ekonomiczno-finansowych;
3.   Marek Szwarczyński – p.o. z-ca dyrektora MOW NFZ ds. medycznych;
4.   Andrzej Madej – z-ca dyrektora MOW NFZ ds. mundurowych;
5.   Ewa Jakubowska – Kierownik Działu POZ w WSZ;
6.   Robert Dziedzic – Naczelnik Wydziału Ekonomiczno-Finansowego MOW NFZ.

 

Protokolant: Agnieszka Pietraszewska-Macheta

 

1.   Pan  Dyr.  MOW  NFZ  w  Krakowie  Stanisław  Helbich  przedstawił  propozycje  stawek 

kapitacyjnych  obowiązujących  od  dnia  1  listopada  2005  r.  I  tak  propozycje  dot.  rocznych 

stawek bazowych są następujące:

a)   W zakresie opieki lekarskiej – 61, 26 zł;

b)   W zakresie opieki pielęgniarskiej -  15 zł;

c)   W zakresie opieki położniczej – 6, 60 zł;

d)   W zakresie opieki pielęgniarskiej w środowisku nauczania i wychowania 28, 92 zł.

Natomiast stawki w zakresie opieki całodobowej pozostają bez zmian w stosunku do stawek 

zaproponowanych na spotkaniu w dniu 16 listopada 2005 r.



2.   Pełnomocnik  KZLO  p.  Mec.  Krzysztof  Stefański  stwierdził,  że  podstawę  prawną  do 

zagospodarowania nadwyżki  finansowej  powstałej  w 2005 r.  jest  art.  125 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. 

Dyr.  Jolanta  Stanczykiewicz  stwierdziła,  że  postanowienia  niniejszego przepisu  nie  dotyczą 

omawianej  sytuacji  albowiem  dotyczą  nadwyżki  powstałej  w  wyniku  realizacji  planu 

finansowego w całości pozostawionej do dyspozycji Dyrektora Oddziału.

3.   Pełnomocnik KZLO p. Mec. Krzysztof Stefański oświadcza, że nic nie stoi na przeszkodzie aby 

zmiana stawek nastąpiła od 1 lipca 2005 r. Pani Alicja Mendyk stwierdziła, że jest to możliwe i 

przedstawiła  pismo Prezesa NFZ,  który podjął  taką decyzję  ze skutkiem wstecznym.  Pismo 

odczytała p. dyr. Jolanta Stanczykiewicz, stanowi ono załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Dyrektor  Jolanta  Stanczykiewicz  stwierdziła,  że  pismo  powyższe  nie  dotyczy  omawianej 

sytuacji i zaproponowała, aby przedstawiciele środowisk ustosunkowali się do przedstawionych 

propozycji MOW NFZ.

4.   Pani  Alicja  Mendyk  Przewodnicząca  Ogólnopolskiego  Związku  Zawodowego  Położnych 

zaproponowała stawkę dla położnej na 2006 r. w wysokości 9, 60 zł lub 6, 72 + 250 zł na pakiet 

na położnicę i noworodka.

5.   Pani Krystyna Kowalik przedstawicielka pielęgniarek w środowisku nauczania i wychowania 

oświadczyła, że środowisko ww. pielęgniarek akceptuje zaproponowane stawki, pod warunkiem 

uzyskania możliwości renegocjacji ww. stawki w trakcie 2006 r. co kwartał. Ponadto wnosi o 

wyrównanie stawek proponowanych na listopad i grudzień 2005 r. - od lipca 2005 r.

6.   Pan Tadeusz Wadas Przewodniczący MiPiP stwierdził, że akceptuje stawkę 15 zł przeznaczoną 

na świadczenia pielęgniarki, pod warunkiem uzyskania możliwości renegocjacji ww. stawki w 

trakcie 2006 r. co kwartał. Ponadto wnosi o wyrównanie stawek proponowanych na listopad i 

grudzień 2005 r. - od lipca 2005 r. Ponadto stwierdził, że nie akceptuje stawki zaproponowanej 

na  świadczenia  realizowane  przez   położną.  Pan  Tadeusz  Wadas  oraz  p.  Izabela  Ćwiertnia 

argumentują  wzrost  stawek w zakresie  położnictwa dużą liczbą  osób niezapisanych.  P.  dyr. 

Jolanta Stanczykiewicz oraz p. dyr. Stanisław Helbich stwierdzili,  że nie można przewidzieć 

liczby osób zapisanych, zatem należy zachowywać się z dużą ostrożnością w tym zakresie. 

7.   Dyr.  Stanisław  Helbich  odnosząc  się  do  wniosków  dotyczących  renegocjacji  umów 

zgłoszonych  przez  środowisko  pielęgniarek  i  położnych  oraz  pielęgniarek  w  środowisku 

nauczania  i  wychowania  stwierdził,  że  będzie  to  możliwe  jeżeli  będą  podstawy  prawne  i 

możliwości finansowe MOW NFZ, po uzyskaniu akceptacji Centrali NFZ. Ponadto stwierdził, 

że na poprzednim spotkaniu w dniu 16 listopada 2006 r. zostały przedstawione dane finansowe 

dotyczące rozdysponowania środków finansowych na podstawową opiekę zdrowotną w 2006 r. 

i nie zostały one przez przedstawicieli środowisk świadczeniodawców poz zakwestionowane.



8.   Na pytanie p. Grażyny Gaj dotyczące pakietu 250 zł na położnicę i noworodka - Dyr. Marek 

Szwarczyński wyjaśnił, że nie ma możliwości sfinansowania ww. świadczeń w taki sposób ze 

względu na obowiązujące zasady finansowania podstawowej opieki zdrowotnej. W związku z 

tym  p.  Grażyna  Gaj  i  p.  Tadeusz  Wadas  zaproponowali  przeznaczenie  na  świadczenia 

położnicze  stawki w wysokości  9,  60 zł.  Dyr.  Stanisław Helbich stwierdził,  że  MOW NFZ 

wyczerpał możliwości finansowe MOW NFZ i podniesienie  stawki na świadczenia położnej 

wiązałoby się z obniżeniem stawek innych świadczeniodawców poz.

9.   Pan dr Jerzy Radziszowski z KZLO stwierdził, że środowiska lekarzy poz wyrażają zgodę na 

zaproponowane w pkt 1 stawki dla lekarza poz, natomiast problemem jest wyrównanie stawek 

w 2005 r. 

Po przerwie:

10.  Pan dyr.  Stanisław Helbich oświadczył,  że  w związku z wnioskami środowiska położnych 

proponuje podnieść stawkę położnej do 6, 72 zł.

11.  Pani  Małgorzata  Korona  stwierdziła,  że  propozycja  ta  wobec  zadeklarowanej  populacji  na 

poziomie  2 500  nie  daje  możliwości  sprawowania  właściwej  opieki  i  środki  nie  są 

wystarczające.  Dyr.  Stanisław  Helbich,  stwierdził,  że  MOW  NFZ  może  podjąć  działania 

zachęcające  pacjentki  do  składania  deklaracji  do  położnych.  Natomiast  MOW  NFZ  musi 

trzymać  się  wysokości  planu finansowego,  przedstawiona propozycja  pozbawia MOW NFZ 

jakiejkolwiek rezerwy w tym zakresie.  Pani  Alicja  Mendyk  stwierdziła,  że  taka  stawka dla 

położnych  byłaby  możliwa  do  zaakceptowania  jeśli  w dalszym  ciągu  położne  mogłyby  się 

rozliczać się w oparciu o listę aktywną lekarza. Dyr. Jolanta Stanczykiewicz stwierdziła, że taka 

decyzja nie leży w gestii MOW NFZ. Przewodniczący Tadeusz Wadas stwierdził, że tak niska 

stawka powoduje odchodzenie położnych od wykonywania zawodu i może to doprowadzić do 

niewłaściwego  zabezpieczenia  opieki  położniczej  w Małopolsce.   Dyr.  Marek  Szwarczyński 

przedstawił obowiązujące w innych województwach stawki na świadczenia realizowane przez 

położną. 

12.  Pani  Józefa  Gurgul  zgłosiła  problem finansowania  świadczeń  na  rzecz  świadczeniodawcy 

„Gemelli” w Krakowie w Nowej Hucie oraz niemożliwości wykazania dotychczas zebranych 

deklaracji.  Dyr.  Stanisław  Helbich  oświadczył,  że  zajmie  się  wyjaśnieniem  ww.  sprawy. 

Ponadto wyraził  chęć współpracy ze środowiskami świadczeniodawców podstawowej opieki 

zdrowotnej oraz stwierdził, że na pewno w systemie finansowania świadczeń opieki zdrowotnej 

należy jeszcze dużo zmienić.

13.  Dr  Tomasz  Sobalski  z  KLR w Polsce  O/Kraków stwierdził,  że  należy przyjąć  propozycje 

MOW NFZ w Krakowie, natomiast w zakresie wyrównania stawek należy zastanowić się nad 

tym w ciągu np. najbliższych dwóch tygodni.



14.  Pan Tadeusz Wadas stwierdził, że pielęgniarki i położne nie otrzymały wcześniej 7 mln oraz 11 

mln w 2005 r. Pan Tadesz Wadas stwierdził, że stawka dla położnych jest za mała.

15.  Pan  Marek  Borowiak  –  Porozumienie  Zielonogórskie  nie  akceptuje  stawki  ale  jest  pełen 

uznania dla Dyrektora MOW NFZ Stanisława Hebicha, która wyraziła wolę współpracy oraz 

przedstawiła wyliczenia stawek na 2006 r. Przedstawiciel Porozumienia Zielonogórskiego nie 

akceptuje  zaproponowanych  stawek  ze  względu  na  rozpoczęte  negocjacje  na  szczeblu 

centralnym. Jednocześnie stwierdza, że utrzymanie położnej jest możliwe jest ze stawki lekarza 

poz.  Wynika to  z faktu niezadeklarowania  właściwej  liczby pacjentek do położnej.  Ponadto 

wnosi o możliwość rozliczania populacji położnej na podstawie listy aktywnej lekarza poz i o 

przedstawienie  zgłoszonych wniosków w Centrali  NFZ. Zwrócił  również uwagę na problem 

finansowania pielęgniarek zabiegowych, które są finansowane ze stawki lekarskiej.

16.  Pan dr Roman Korczak stwierdził, że propozycje MOW NFZ sięgnęły granic możliwości i w 

związku z tym uważa,  że  należy te  stawki zaakceptować.  Należy natomiast  rozdysponować 

nadwyżkę 5 mln zł wynikająca z planu w zakresie poz w 2005 r.

17.  Pan dr Jerzy Radziszowski stwierdził, że obliczenia MOW NFZ są właściwe i obecne rozmowy 

stanowią  nową  jakość  w  stosunkach  świadczeniodawcy  poz  –  MOW NFZ ze  względu  na 

udostępnienie  pełnych  danych  populacyjnych.  Wnosi  o  to,  żeby  dyr.  Stanisław  Helbich 

zastanowił  się  nad  możliwością  znalezienia  podstaw  prawnych  do  przekazania  na  rzecz 

świadczeniodawców  poz  nadwyżki  planu  finansowego  w  zakresie  poz  na  2005  r.  Ponadto 

stwierdził, że akceptuje stawki na 2006 r.

18.  Pani  dyr.  Jolanta  Stanczykiewicz  wyjaśniła  kwestie  związane  z  rozbieżnościami  pomiędzy 

kwotą  nadwyżki  prezentowanej  przez  p.  Tadeusza  Wadasa  w  wysokości  11  mln  zł,  a 

zaprezentowaną przez MOW NFZ. Różnice wynikają z podniesienia stawek od 1 lipca 2005 r. 

Pan Tadeusz Wadas nie zgadza się  z wyjaśnieniem p. dyr. Jolanty Stanczykiewicz.

19.  Pani  Izabela  Ćwiertnia  kwestionuje  zapis  pkt  15  protokołu  z  dnia  16  listopada  2005  r. 

Stwierdziła,  że  niewłaściwie  zaprotokołowano  słowa  Dyr.  Stanisława  Helbicha  dot. 

zmniejszenia stawki opieki całodobowej. W zdanie zaprotokołowane: „pochodzącej z obniżenia 

wzrostu pielęgniarskiej całodobowej opieki ambulatoryjnej” powinno brzmieć „pochodzącej z 

obniżenia wzrostu pielęgniarskiej całodobowej opieki wyjazdowej”. Protokolant poprzedniego 

spotkania nacz. Robert Dziedzic stwierdził, że jest to oczywista pomyłka pisarska.

20.  Przedstawiciele  środowisk  położnych  stwierdzili,  że  stawka  położnicza  jest  za  niska  i  nie 

akceptują tych stawek.

 

Na tym protokół zakończono.

Spotkanie zakończono o godz.17.30 po odczytaniu protokołu.



 

Podpisy uczestników
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KOMUNIKAT Z NEGOCJACJI 
DOTYCZACYCH ZASAD FINANSOWANIA POZ W 2006R.

 
W skrócie !!!
 
W dniu  dzisiejszym odbyło  się  trzecie  spotkanie  dotyczące  ustalenia  stawek  kapitacyjnych  dla 
świadczeń w ramach poz na 2006r. W negocjacjach uczestniczył nowo powołany Dyrektor MOW 
NFZ  Pan  Stanisław  Helbich.  W  trakcie  spotkania  zostały   udostępnione  przedstawicielom 
świadczeniodawców liczby jednostek kalkulacyjnych dla wszystkich produktów kontraktowych w 
ramach podstawowej opieki zdrowotnej w odniesieniu do populacji województwa małopolskiego. 
Na  podstawie  powyższych  danych  zostały  sporządzone  wyliczenia  dla  stawek  kapitacyjnych 
proponowanych przez MOW NFZ na 2006 rok. Za podstawę wyliczeń przyjęto zmodyfikowane 
stawki kapitacyjne uwzględniające wzrost  stawki bazowej lekarza poz i obniżenie stawki w opiece 
całodobowej.  Po  przeanalizowaniu  załącznika  POZ-5 sporządzonego na  podstawie  w/w danych 
stwierdziliśmy,  iż  wysokość  nakładów  finansowych  przeznaczonych  na  realizację  świadczeń 
lekarskich  jest  zgodna z  kwotą  wydatków przeznaczonych  na ten cel  w planie  finansowym na 
2006r.  Zaplanowana  rezerwa  finansowa  w  kwocie  około  1,2  mln zł  jest  zasadna  i  stanowi 
zabezpieczenie  świadczeń  dla  pacjentów,  którzy  nie  dokonali  jeszcze  wyboru  lekarza  poz. 
Zaplanowano również rezerwę finansową za ewentualnie udzielone świadczenia pacjentom z woj. 
 małopolskiego  poza  jego  obszarem działania.  W związku  z  powyższym  uznaliśmy,  iż  nie  ma 
możliwości zwiększenia stawek kapitacyjnych na świadczenia lekarskie w ramach zaplanowanych 
środków w obecnym planie finansowym MOW NFZ na 2006r. 
W dalszej części spotkania omawiany był sposób rozliczenia nadwyżki finanowej MOW NFZ w 
zakresie  poz  w  2005r.  nadwyżka  ta  wynosi  obecnie  7 mln  zł.  MOW  NFZ  zaproponował 
zwiększenie stawek kapitacyjnych za miesiąc listopad i grudzień 2005r do wysokości stawek które 
obowiązywać będą w 2006r. Jednakże, nie pozwoli to wydatkować „wygenerowanej” nadwyżki w 
całości  –  pozostaje  około  5 mln  zł.  Jednocześnie  wyraziliśmy  zdecydowany  sprzeciw  wobec 
planowanego przeniesienia środków finansowych należnych świadczeniodawcom z zakresu poz na 
finansowanie  innych  świadczeń.  Zwróciliśmy uwagę  na  fakt,  tworzenia  całkowicie  niezasadnie 
wysokich  rezerw  finansowych  dla  zakresu  świadczeń  poz,  co  skutkuje  istotnym  zaniżeniem 
finansowania bieżących świadczeń z zakresu poz. 
Wobec powyższego Zespół Negocjacyjny KZLO zlecił kancelarii prawnej przeprowadzenie analizy 
aktualnego  stanu  prawnego  i  udzielenia  odpowiedzi  na  pytanie,  czy  istnieją  podstawy prawne 
umożliwiające  przekazanie  świadczeniodawcom pozostałej  kwoty nadwyżki  finansowej  w 2005 
roku ?
 
Poniżej proponowane stawki  na 2006r oraz na listopad i grudzień 2005r !!!

 
Lekarz POZ – 61,26 zł
Pielęgniarka Środowiskowo-rodzinna – 15 zł



Położna rodzinna – 6,48 zł, waga dla noworodka 0-2 m-c 2,00 zł
Pielęgniarka MS – 28,80 zł

 
Stawki w nocnej i świątecznej opiece lekarskiej i pielęgniarskiej oraz transporcie sanitarnym:

 
Opieka całodobowa lekarska ambulatoryjna – 3,36 zł
Opieka lekarska wyjazdowa – 1,8 zł
Transport sanitarny – 1,44 zł
Opieka całodobowa pielęgniarska ambulatoryjna – 1,26 zł
Opieka całodobowa pielęgniarska wyjazdowa – 1,38 zł

 
Poniżej zamieszczam tekst protokołu z negocjacji.
 
Serdecznie pozdrawiam 
W imieniu Zespołu Negocjacyjnego KZLO
 
Dr Jerzy Radziszowski
 
 

Spotkanie w dniu 16.11.2005r. w siedzibie MOW NFZ w Krakowie w sprawie  warunków 
finansowania podstawowej opieki zdrowotnej  na rok 2006

 
Uczestnicy:
 
Małopolski OW NFZ:
Stanisław Helbich
Jolanta Stanczykiewicz 
Marek Szwarczyński 
Marek Madej
Robert Dziedzic
Ewa Jakubowska
 
Przedstawiciele środowiska świadczeniodawców  poz:
Marek Borowiak MZ POZ- PZ
Kazimierz Piotrowicz KLRwP
Elżbieta Gacka Ogólnopolski ZZ Połoznych
Alicja Mendyk Ogólnopolski ZZ Połoznych
Krystyna Kowalik MSPi HMSz
Anna Ryl – IPP w ŚniW
Jadwiga Piekarz  KPiP w Małopolsce
Izabela Ćwiertnia-KPiP w Małopolsce
Tadeusz Wadas MOIPiP
Małgorzata Korona NZUP Nowy Sącz
Elżbieta Gregorczyk NZUPŚ Nowy Sącz
Roman Korczak – KZLO
Jerzy Radziszowski – KLZO
Krzysztof Stefański - KZLO
Tomasz Sobalski KLR w P
Tomasz Walasek – KZLO
 

1. Stanowisko  pielęgniarek  w środowisku  nauczania  i  wychowania-  brak  zgody  na  stawki 
zaproponowane przez NFZ (28,80 zł) z uwagi na ponoszone koszty i nakład pracy na na 



każdego  świadczeniobiorcę  całej  podległej  populacji  (800-1100  uczniów  na  jedna 
pielęgniarkę) 

2. Tadeusz Wadas -– ponowił wniosek o wzrost  stawki bazowej w medycynie  szkolnej do 
30,00 zł. na rok. 

3. Stanisław Helbich – przypomniał o zasadach kształtowania stawek – jeśli wzrasta stawka w 
jednej pozycji konieczne jest jej odpowiednie zmniejszenie w innej. 

4.  Jolanta  Stanczykiewicz  –poinformowała  o  wielkości  stawek  bazowych  lekarza  poz  już 
wynegocjowanych w Oddziałach – Śląskim i Mazowieckim – 60,96 zł. 

5. Stanisław  Helbich  –  poinformował,  iż  konieczne  będzie  spotkanie  między 
świadczeniodawcami  poz  a  wykonującymi  opiekę  całodobową  oraz  wykonującymi 
świadczenia w ramach Szpitalnych Oddziałów Ratunkowych  i Izb Przyjęć – w związku z 
sygnałami dotyczącymi niewłaściwej realizacji świadczeń w ramach opieki całodobowej 

6. Jerzy  Radziszowski  –  przypomniał  o  propozycji  środowisk  poz  w sprawie  przesunięcia 
środków z wzrostu stawek opieki całodobowej na odpowiedni wzrost stawek podstawowych 
lekarskich  i  pielęgniarskich,  ponownie  zawnioskował  o  przekazanie  szczegółowej 
informacji w sprawie ilości populacji. 

7. Tomasz Sobalski – Zawnioskował o przekazanie szczegółowej informacji w zakresie ilości 
populacji oraz koniecznej rezerwy w budżecie poz Małopolskiego OW NFZ 

8. Izabela Ćwiertnia - zawnioskowała o 15,24 zł na stawkę pielęgniarską. 
9. Stanowisko przedstawicieli medycyny szkolnej – stawki kawitacyjne w poprzednich latach 

były zaniżone w sposób drastyczny(program rządowy z 2004 roku). Program profilaktyki 
zebów wprowadzony do realizacji w szkołach podstawowych mimo nakładów finansowych 
nie został uwzględniony w stawce kawitacyjnej na lata 2004-2005. 

10. Tadeusz Wadas – zawnioskował, aby stawki w 2006 roku były renegocjowane co kwartał. 
11. Stanisław  Helbich  oznajmił,  że  stawki  będą  mogły  być  w  roku  2006  zmienione  jeśli 

zaistnieją  takie możliwości ekonomiczne oraz prawno-organizacyjne. 
12. Alicja  Mędyk–  zadała  pytanie  o  zasady wyliczenia  wskaźnika   tylko  dla  noworodka w 

ramach opieki położnej, bez uwzględnienia opieki nad kobietą w okresie prokreacyjnym. 
13. Stanisław Helbich – poinformował,  iż  wzrost stawek na 2006 rok zostanie odpowiednio 

uwzględniony w grudniu 2005 roku (1/12 różnicy między dotychczasowymi stawkami 2005 
roku  a  proponowanymi  na  2006r.)  –w  ramach  zwiększenia  finansowania  poz  z 
niewykorzystanych  w budżecie  2005 roku na poz  środków.  

14. Jolanta  Stanczykiewicz  poinformowała,  iż  skutki  finansowe wzrostu  stawek w grudniu 
2005 roku wyniosą około 1 mln zł. 

15. Stanisław  Helbich  –  zaproponował  obok  dotychczasowej  propozycji  dodatkowy  wzrost 
stawki  kapitacyjnej  lekarskiej  o  0,06  gr.  (pochodzącej  ze  zmniejszenia  wzrostu  opieki 
całodobowej) do 61,26 zł.  i stawki kapitacyjnej pielęgniarskiej o 0,06 gr. (pochodzącej z 
obniżenia wzrostu pielęgniarskiej całodobowej opieki ambulatoryjnej) do kwoty 15,00 zł. 

16. Małopolski  OW  NFZ  przedstawił  informacje  w  zakresie  założeń  populacyjnych  i 
kwotowych do kształtowania budżetu poz na 2006r. 

17. Środowiska poz przyjęły do wiadomości propozycję Dyrekcji Małopolskiego OW NFZ w 
zakresie stawek poz na 2006 rok 

18. Jerzy Radziszewski wniósł o udostępnienie  danych (zgodne z załącznikiem nr 5 umowy 
poz) w zakresie ukształtowania stawek poz  na 2006 rok 

19. Małopolski OW NFZ udostępnił ww. dane – stanowią one załącznik nr 1 do protokołu 
20. – kwoty stawek stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
21. Alicja Mędyk ponownie wniosła o podniesienie zaproponowanej stawki do 9,60 zł. w 2006 

roku.  W przypadku  niemożnośći  przyjęcia  tej  propozycji  przez  MOW NFZ wniosły  o 
utrzymanie w 2006 roku zasad obowiązujących w 2005 roku w zakresie tzw. listy  aktywnej 
lekarskiej. 

22. Jerzy Radziszowski – wniósł o przekazanie informacji w zakresie stawek poz na 2006 rok 
zawierającej ilości populacyjne. 



23. Stanisław Helbich poinformował,  iż dodatkowo zasady wzrostu stawek w 2005 roku (z pkt 
11) będą obowiązywały w listopadzie 2005 roku. 

24. Jerzy Radziszowski – wniósł pytanie jak zostaną wykorzystane pozostałe wolne środki w 
planie 2005 roku w kwocie około 5 mln zł. 

25. Jolanta  Stanczykiewicz  poinformowała,  iż  niewykorzystane  środki  w ramach  poz  mogą 
zostać  przeniesione  na  inne  rodzaje  świadczeń  w  zależności  od  potrzeb  w  zakresie 
zabezpieczenia finansowania świadczeń w tych rodzajach. 

26. Tadeusz Wadas – ponownie wniósł o podział w roku bieżącym całej kwoty 11 mln. zł. jako 
kwoty  wolnej  w  planie  finansowym  MOW  NFZ  (zgodnie  z  informacją  Wiceprezesa 
Wesołowskiego  z  Rady  MOW  NFZ  dnia  12  października  b.r.)  .  Ponownie  wniósł  o 
przekazanie informacji w zakresie wykorzystania środków związanych z wzrostem środków 
na pielęgniarstwo  w 2004 roku. 

27. Tadeusz Wadas – poinformował o braku  akceptacji dla zaproponowanej stawki kapitacyjnej 
położnej – stawka ta powinna wynosić co najmniej  9,60 zł. 

28. Jerzy  Radziszowski  –  poinformował,  iż  środowisko  lekarskie  przyjęło  do  wiadomości 
stawki lekarskie i opieki całodobowej w zakresie opieki lekarskiej pod warunkiem, iż stawki 
te będą automatycznie renegocjowane w przypadku zmiany planu MOW NFZ na 2006 rok 
w rodzaju poz.  

29. Agnieszka Pietraszewska-Macheta – poinformowała, iż w przypadku nieuzgodnienia stawek 
poz na 2006 rok do 30 listopada 2005 roku umowy ulegają wygaśnięciu do końca lutego 
2006 roku – stawki dla  stycznia - lutego 2006 analogiczne do stawek obowiązujących w 
2005 roku. 

 
Następne spotkanie z przedstawicielami środowiska poz odbędzie się  18-11-05 o godz 14-00
 

Na tym protokół zakończono – sporządził Robert Dziedzic
 
 
Podpisy uczestników spotkania

2005.11.04 22:55     

 

KOMUNIKAT Z NEGOCJACJI 
W DNIU 04-11-2005

 
 W dniu 04-11-2005 roku odbyły się negocjacje mające na celu ustalenie stawek kapitacyjnych 
dla poz na 2006r. Przedstawiciele wszystkich świadczeniodawców sa zgodni co do braku 
zasadności proponowanego wzrostu stawek kapitacyjnych w zakresie opieki całodobowej i 
transportu sanitarnego proponowanego przez MOW NFZ. Swoje ustanowisko przedstawiciele 
środowisk lekarskich, pielęgniarek i położnych usasadniali gwałtownie roznącymi kosztami 
opieki dziennej przy relatywnie mniejszych przyrostach kosztów w opiece całodobowej i 
transporcie sanitarnym. Przestawiciele środowisk lekarskich jednomyślnie wnioskowali o wzrost 
stawki kapitacyjnej lekarskiej o 2,40 zł do wysokości 62,40 zł. Przyrost wysokości stawki 
uzasaniali wyliczeniami opartymi o dane z planu finansowego MOW NFZ. Ze względu na nie 
przekazanie kompletnych danych populacyjnych przez MOW NFZ, niezbednych do 
precyzyjnego wyliczenia kosztów wydatków na świadczenia lekarskie, obliczenia te miały 
charakter szacunkowy. Pani Dyrektor Jolanta Stanczykiewicz zanegowała proponowany wzrost 
stawki kapitacyjnej do kwoty 62,40 zł  jak twierdzi z powodu niezgodności z założeniami 
finansowania świadczeń w ramach poz oraz przekroczenia parytetu  struktury wydatków o 
kwotę 2 776 000 zł, Nie udzieliła jednak odpowiedzi na pytanie, na podstawie jakich danych 



populacyjnych wyliczenia te zostały przeprowadzone? Wobec powższego przedstwiciele 
świadczeniodawców zwrócili się ponownie z prośba o udostepnienie danych stanowiących 
podstawę wyliczeń. W trakcie spotkania poruszano również kwestię nadwyżek finansoweych za 
lata poprzednie i zasady ich rozdziału. Po pięciu godzinach negocjacji protokół zakończono i 
podpisano. Poniżej zamieszczam tresć protokołu z negocjacji. 
 
Serdecznie pozdrawiam w imieniu Zespołu Negocjacyjnego KZLO
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego 
Dr Jerzy Radziszowski
 
 
 
 

 
str.1

 
Spotkanie w dniu 04.12.2005r. w siedzibie MOW NFZ w Krakowie w sprawie 
ustalenia warunków finansowych w podstawowej opiece zdrowotnej na rok 2006 
 
Uczestnicy: 
 
MOW NFZ: 
Jolanta Stanczykiewicz 
Marek Szwarczynski 
Robert Dziedzic 
Ewa Jakubowska 
 
Przedstawiciele środowisk świadczeniodawców poz: 
 
Jerzy Radziszowski-KLZO 
Tomasz Walasek KZLO 
Roman Korczak-KZLO 
Robert Biel-KZLO
 
 
Małgorzata Korona NZUP "Meditum" Nowy Sącz 
Tadeusz Wadas MOIPiP 
Jadwiga Piekarz Kolegium Piel i Poł. 
Krystyna Kowalik -MSPiMSSz 
Izabela Cwiertnia-Kolegium Pięlegniarek i Położnych 
 
 
Marek Borowiak MZ POZ -PZ 
 
Rafal Kocorzyk KLRwP 
Kazimierz Piotrowicz KLRwP 
Elżbieta Gacka OZZ Położnych. 
Alicja Mendyk OZZ Położnych 
 
1. Pan Tadeusz Wadas -MOIPiP-zanegował zasadność spotkania w sprawie stawek na 
2006 rok oraz odmówił akceptacji zaproponowanych w dniu 26-10-2005r. stawek w 
zakresie poz oraz poinformował, iż nie akceptuje stawek obowiązujących w roku 
bieżącym. Wniósł równocześnie o dokonanie podziału kwoty 11 mln zł przedstawionej 
na posiedzeniu Rady Oddziału w dniu 11-10-2005 roku ze zwiększeniem stawek 
kapitacyjnych dla pielęgniarek, Medycyny Szkolnej i położnych z wyrównaniem od dnia 
l stycznia 2005 roku z zachowaniem odpowiedniego parytetu. 
W związku z nieuznawaniem pełnomocnictw p.o. Dyrektora Oddziału do prowadzenia 



rozmów zaproponował ich przerwanie do czasu powołania nowego Dyrektora Oddziału. 
Jednocześnie Pan Tadeusz Wadas poruszył problem korekty planu finansowego w 2004 
roku oraz zasad ukształtowania stawek poz w 2004 i 2005 roku. 
Zaznaczył dodatkowo, aby MOW NFZ wstrzymał sie z wysyłaniem aneksów poz ze 
stawkami do czasu ich ustalenia z reprezentantami środowisk poz. 
 
2. Alicja Mendyk OZZ Położnych -zawnioskowala o zmianę stawek dla położnych w roku 
bieżącym oraz zaproponowała, aby w roku przyszłym stawki były identyczne jak w 
Wielkopolsce tj. 9,60 zł/rok.
 

str.2
 
Propozycja ta jest związaną ze zmianą na rok przyszły zasad finansowania tych 
świadczeń -obowiązek zbierania deklaracji, zmiana maksymalnej populacji objętej 
opieka z 10.000 osób na 6.000 osób. 
 
3. Jerzy Radziszowski KZLO zaproponował kontynuacje rozmowy w sprawie stawek poz 
na 2006 rok. 
 
4. Dyr. Jolanta Stanczykiewicz przedstawiła informacje w sprawie przyczyn dokonania 
korekt planu finansowego 2004 roku. Odnośnie 2005 roku -w związku z 
nieuznawaniem pełnomocnictw p.o. Dyrektora Oddziału informacje i propozycje w tym 
zakresie nie zostaną przedstawione. 
 
5. W związku z wystąpieniem Pani Alicji Mendyk z OZZ Położnych Pani Dyr. Jolanta 
Stanczykiewicz poinformowała, ze nie ma możliwości wzrostu stawki powyżej 
obowiązującej stawki maksymalnej 9-00 zł. 
 
6. Jerzy Radziszowski KZLO -zaproponował stawki lekarskie -stawka kapitacyjna 
bazowa 62,40 zł. oraz utrzymanie stawek lekarskich -transport, opieka całodobową, 
wyjazdową. 
 
7. Dyr. Jolanta Stanczykiewicz zanegowała propozycje KZLO dotyczącą braku zmiany 
stawek: transport, opieka całodobową, wyjazdowa jako niezgodna z założeniami 
finansowania świadczeń w ramach poz. Stawka 62,40 zł nie jest możliwe do przyjęcia, 
gdyż przekracza maksymalna stawkę krajowa oraz przekracza ustalony parytet 74,5% o 
szacowana kwotę 2.776,00 tys. zł. 
 
8. Jerzy Radziszowski -KZLO stoi na stanowisku, iż zaproponowane wzrosty stawek op. 
calodobowa, transport, l wyjazdowa są niezasadne i nie przyniosą oczekiwanego efektu. 
Stawka dla tej grupy świadczeń musiałaby wynieść 12,00 zł aby zapewnić ich właściwe 
finansowanie. 
 
9. Rafal Kacorzyk KLRwP-poparł stanowisko KZLO w zakresie braku zmian stawek 
transport, opieka calodobowa, wyjazdowa. Dodatkowe proponowane środki z tego tytułu 
powinny zostać przeniesione do stawki bazowej lekarskiej. zaproponował stawki 
lekarskie-stawka kapitacyjna bazowa 62,40 zł. 
 
10. Marek Borowiak MZ POZ -PZ -poparł stanowisko KZLO i KLRwP. Propozycja 
ostatecznej stawki lekarskiej-brak propozycji w tym zakresie propozycja uzależniona 
od rozmów na szczeblu centralnym. Wnioskuje o dodatkowe spotkanie w sprawie zmiany 
stawek kapitacyjnych świadczeń poz w 2005 roku. 
 
11. Izabela Cwiertnia KPiP w Krakowie-wnosi o przesuniecie środków z opieki 
pielęgniarskiej ambulatoryjnej i wyjazdowej do stawki kapitacyjnej dla pielęgniarek. 
 
12.Tadeusz Wadas MOIPiP-zaproponowalprzesuniecie0,24groszez opieki 
ambulatoryjnej i wyjazdowej pielęgniarskie do stawki bazowej dla pielęgniarki 



środowiskowej tj. wzrost proponowanych wcześniej 15,00 zł do 15,24 zł.
 
 

str.3
 

13. Małgorzata Korona NZUP "Meditum" Nowy Sącz -zaproponowała wzrost stawki na 
2005 rok dla położnej do 9,00 zł. 
 
14.Roman KorczakKZLO-Poparł stanowisko MZPOZ-PZ w sprawie zmiany stawek 
kapitacyjnych świadczeń poz w 2005 roku oraz wniósł o przekazanie danych 
populacyjnych dotyczących stawek 2006 roku 
 
15. Pan Tadeusz Wadas -MOIPiP -podejmie dalsze rozmowy z Panią Dyr. Stanczykiewicz 
 
16. Dyr. Jolanta Stanczykiewicz w przypadku nie ustalenia stawek na 2006 rok aneksy poz 
będą wysyłane bez zapisu o ustaleniu stawek ze środowiskami poz. 
Ustalono następne spotkanie -16-11-2005rok godz. 10-00 
 
Na tym protokół zakończono -sporządził Robert Dziedzic
 
Podpisy uczestników spotkania
 
 

2005.10.28 13:16     

KOMUNIKAT 1

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO odbędzie się w 
Krakowie w Centrum Szkoleniowym GSK przy ul. Grzegórzeckiej 20, o godz. 19.00 w dniu 

03.11.2005r.

 

W związku z zmianą zasad kontraktowania świadczeń medycznych na 2006 rok (parytet 
procentowy stawki został zmieniony na parytet procentowy struktury wydatków) bardzo 
proszę o przygotowanie i przynienienie na spotkanie danych dotyczących populacji 
obejmowanej opieką przez każdy Zakład, z uwzględnieniem przedziałów wiekowych dla 
poszczegolnych list aktywnych oraz populacją w środowisku nauczania. (tj.  wartości liczby 
populacyji w poszczególnych zakresach świadczeń, wpisywane do wypełnianego w każdym 
miesiącu załącznika NFZ_POZ_5). Proszę o dane za miesiąc wrzesień i październik 2005. 
Dane są niezbędne do prowadzenia negocjacji z MOW NFZ. 

 

SPOTKANIE JEST OBOWIĄZKOWE  !!!

 



Pozdrawiam
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.10.26 22:44      

Informacja ze spotkania w dniu 26.10.2005 roku w siedzibie 
MOW NFZ w Krakowie w sprawie ustalania warunków 

finansowych w podstawowej opiece zdrowotnej na rok 2006
 
 
 

W spotkaniu uczestniczyli ze strony MOW NFZ:
1. Dyrektor Jolanta Stanczykiewicz
2. Dyrektor Marek Szwarczyński 
3. Dyrektor Andrzej Madej
4. Naczelnik Robert Dziedzic
 
oraz przedstawiciele środowiska świadczeniodawców:
 
 
6. Tomasz Sobalski – KLR w Polsce
7. Marek Borowiak – MZ POZ-PZ
8. Wiesław MArcowski – KLR w Polsce
9. Jerzy Radziszowski – KZLO Kraków
10. Jadwiga Piekarz – członek Kolegium Pielęgniarek i Położnych
11. Izabela Ćwiertnia – Prezes Kolegium Pielęgniarek i Połoznych
12. Małgorzata Korona – NZUP Nowy Sącz
13. Krystyna Kowalik – Małop. Stowarzyszenie Piel. i Higienistek MS
 

W trakcie spotkania Pani  Dyrektor Jolanta Stanczykiewicz przedstawiła 
proponowane  przez  MOW  NFZ  stawki  kapitacyjne  w  POZ  na  2006  rok. 
Ponadto Pani  Dyrektor  oznajmiła   uczestnikom  spotkania,  iż  docelowym 
założeniem jest osiągnięcie maksymalnych stawek obowiązujących aktualnie w 
Polsce w okresie 3 lat, z jednoczesnym uwzględnieniem struktury wydatkow na 
świadczenia lekarskie i pielęgniarskie w stosunku 74,5% do 25,5%. 
 
Poniżej proponowane stawki :

 
Lekarz POZ – 61,20 zł
Pielęgniarka Środowiskowo-rodzinna – 14,94 zł
Położna rodzinna – 6,48 zł
Pielęgniarka MS – 28,80 zł

 
Stawki  w  nocnej  i  świątecznej  opiece  lekarskiej  i  pielęgniarskiej  oraz 
transporcie sanitarnym:

 



Opieka całodobowa lekarska ambulatoryjna – 3,42 zł
Opieka lekarska wyjazdowa – 1,8 zł
Transport sanitarny – 1,44 zł
Opieka całodobowa pielęgniarska ambulatoryjna – 1,26 zł
Opieka całodobowa pielęgniarska wyjazdowa – 1,44 zł
RAZEM = 9,36 zł

 
Przedstawiciele  świadczeniodawców  wyrazili  swoje  wstępne  opinie 

dotyczące zaproponowanych stawek. Zwrócili  uwagę, że zarówno poziom ich 
jaki i różnice wzrostu w poszczególnych zakresach świadczeń w ramach poz nie 
są  zgodne  z  oczekiwaniami  środowiska  medycznego.  Przedstawicele  KLR  w 
Polsce, MZ POZ-PZ i KZLO zwrócili uwagę, iż bardziej zasadne jest zwiększenie 
lekarskiej stawki kapitacyjnej, kosztem proponowanego wzrostu nakładów na 
opiekę  całodobową.  Uzasadniając  to,  zdecydowanie  szybciej  rosnącymi 
kosztami dziennej opieki medycznej w porównaniu do opieki całodobowej. 
 

W odpowiedzi na nasze sugestie Pani Dyrektor Stanczykiewicz zwróciła 
uwagę,  iż  zaproponowane  stawki  są  maksymalne  i  ewentualne  propozycje 
zmiany  stawki  kapitacyjnej  w  jednym  zakresie  muszą  pociągać  za  sobą 
obniżenie stawki w innym zakresie. Na tym spotkanie zakończono i  ustalono 
termin kolejnego na dzień 4 listopada 2005 roku. 

 
Dzisiejsze spotkanie reprezentanci świadczeniodawców potraktowali jako 

informacyjne, przyjęli do wiadomości zaproponowane stawki przez MOW NFZ 
oraz  wyrazili swoje wstępne opinie. 

Mając na uwadze konieczność ustalenia wspólnego stanowiska KZLO w 
dalszych negocjacjach z MOW NFZ zwracam się z prośbą do Przewodniczących 
Oddziałów  Terenowych  o  zorganizowanie  spotkań  z  członkami  w  celu 
wypracowania  jednolitego  stanowiska  negocjacyjnego  dotyczącego 
optymalnych warunków finansowych na 2006r.

 
 
 
Pozdrawiam
 
Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

 

2005.10.18 00:59     

KOMUNIKAT 1

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO odbędzie się w 
Krakowie w Centrum Szkoleniowym GSK przy ul. Grzegórzeckiej 20, o godz. 19.30 w dniu 

20.10.2005r.



Zmiana miejsca i terminu zebrana jest wynikiem braku możliwości lokalowych w NZOZ Kraków-
Południe w związku z trwającymi pracami remontowo-budowlanymi. Za ewentualne niedogodności 
wynikające ze zmiany miejsca i terminu spotkania serdecznie przepraszamy. 

 

Pozdrawiam
Koordynator  ds.  Organizacyjnych  KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

 

KOMUNIKAT 2

Uprzejmie informuje, iż warunki ogólne i szczegółowe dotyczące 
zawierania umów o świadczenie usług medycznych w ramach 
kontraktu z NFZ znajdują się w formie plików do pobrania na stronach 
NFZ.

 

Warunki ogólne:  http://www.nfz.gov.pl/new/index.php?katnr=1&dzialnr=5&artnr=1729&b=1

 

Materiały konkursowe na 2006r. http://www.nfz-krakow.pl/index.php?
plik=konk_06.php&katnr=24&kat=1&kon=materialy

 

Pozdrawiam
Koordynator  ds.  Organizacyjnych  KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

 

 

2005.10.11 15:42     

 

KOMUNIKAT 

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO 

W  dniu  19-10-2005r.  o  godzinie  19.30  odbędzie  się  zebranie  członków 

http://www.nfz.gov.pl/new/index.php?katnr=1&dzialnr=5&artnr=1729&b=1
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=konk_06.php&katnr=24&kat=1&kon=materialy
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=konk_06.php&katnr=24&kat=1&kon=materialy


Krakowskiego Oddziału Terenowego KZLO w Krakowie, przy ul. Szwedzkiej 27.

 

Pozdrawiam
Koordynator  ds.  Organizacyjnych  KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

 

 

KOMUNIKAT  1

Dotyczy:

Aneksów do umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej  z zakresu podstawowa opieka 
zdrowotna.

Uprzejmie informujemy, iż po przeanalizowaniu otrzymanych aneksów do umów z MOW 
NFZ stoimy na stanowisku, iż należy je podpisać i odesłać w wyznaczonym terminie do MOW 
NFZ tj. do dnia 10 października 2005r. Podpisanie i odesłanie aneksów przez Członków 
KZLO umożliwi nam reprezentowanie naszych interesów w negocjacjach kontraktów z 
MOW NFZ na 2006 rok. 

 

Przewodniczący Komitetu Wykonawczego Koordynator ds. Organizacyjnych

Dr n. med. Tomasz Walasek Dr Jerzy Radziszowski

 

 

KOMUNIKAT 2

Serdecznie przepraszam za trudności wynikające z dostępu do naszej strony internetowej. 
Przejściowe utrudnienia w dostępie do strony spowodowane były niezależnymi od nas problemami 
natury technicznej.

 

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.08.31 00:39     



KOMUNIKAT
 

W związku z pytaniami dotyczącymi kursów w dziedzinie pielęgniarstwa środowiska nauczania i 
wychowania dla pielegniarek, uprzejmie informuję, iż szczegółoe informacje na ten temat znajdują 
się na stronach internetowych Małopolskiej Okręgowej Izby Pielęgniarek i Położnych. Adres strony 
internetowej zamieszczam poniżej.

http://www.moipip.org.pl/komisja_ksztalcenia.htm#pielsrodnaucz

 

Pozdrawiam

 

Koordynator ds Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.08.19 00:26     

KOMUNIKAT
 
W związku z pojawiającymi się wątpliwościami i pytaniami świadczeniodawców 
dotyczącymi realizacji programów profilaktycznych w oparciu o umowy z MOW NFZ 
wystąpiłem z pismem do Dyrektora MOW NFZ z prośbą o udzielenie odpowiedzi na 
nurtujące świadczeniodawców pytania. Tresć pisma skierowanego do  Dr n. med. Artura 
Hartwicha Dyrektora MOW NFZ w Krakowie zamieszczam poniżej.
 
Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych
Dr Jerzy Radziszowski
 
 
 
 
 
Biuro Organizacyjne KZLO                                               Skawina 16-08-2005
ul. Jaśminowa 11
32-050 Skawina
 
  
 
                                                       Szanowny Pan
                                                       dr n. med. Artur Hartwich
                                                       Dyrektor Małopolskiego Oddziału

http://www.moipip.org.pl/komisja_ksztalcenia.htm#pielsrodnaucz


                                                       Narodowego Funduszu Zdrowia
                                                       w Krakowie
 
 
W związku z wątpliwościami świadczeniodawców i powstałymi rozbieżnymi interpretacjami 
umów związanych z realizacją programów profilaktycznych zawartych pomiędzy 
świadczeniodawcami a MOW NFZ proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:
 
1. Czy świadczeniodawca realizujący program w oparciu o umowę z MOW NFZ ma 
możliwość wykonania badań profilaktycznych pacjentom nie będących na liście aktywnej 
(lekarza poz) świadczeniodawcy realizującego program?
 
2. Jeśli na pierwsze pytanie odpowiedź brzmi Tak, to proszę podać w jaki sposób ma 
następować weryfikacja ubezpieczenia w NFZ zgłaszających się na badanie profilaktyczne 
pacjentów, nie będących na liście aktywnej lekarza poz świadczeniodawcy realizującego 
program profilaktyczny? 
 
Zgodnie z umową, świadczenia udzielone są pacjentom ubezpieczonym w NFZ – w 
przypadku realizacji badań profilaktycznych w oparciu o listy aktywne poz- 
świadczeniodawca bazuje na danych weryfikacji z programu Pakiet Świadczeniodawcy i ma 
możliwość takiej weryfikacji. 
 
3. Czy MOW NFZ  bierze na siebie odpowiedzialność finansową i zobowiązuje się pokryć 
koszty udzielonych świadczeń w ramach badań profilaktycznych pacjentom, którzy złożą 
fałszywe oświadczenie dotyczące ich ubezpieczenia w NFZ, co zostanie stwierdzone np. w 
trakcie ewentualnych kontroli?
 
4. W jaki sposób dokonać ewidencji udzielonego świadczenia  pacjentom, którzy nie 
znajdują się na liście aktywnej lekarza poz w placowe realizującej program badań 
profilaktycznych
 
  Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi w formie pisemnej i przesłanie jej na adres Biura 
Organizacyjnego KZLO jak i umieszczenie jej na stronie internetowej MOW NFZ.
 
                                                                  Z poważaniem
                                                 Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
                                                            Dr Jerzy Radziszowski

2005.08.04 00:31     

!!!  KOMUNIKAT  !!!
 

Szanowni Państwo !
 
    Uprzejmie  informuję,  iż  do  Kolegium  Zakładów  Lecznictwa  Otwartego 
wpłynęła  odpowiedź  z  Ministerstwa  Zdrowia  z  Departamentu  Nauki  i 



Szkolnictwa  Wyższego  dotycząca  planowanej  zmiany  w  zakresie  definicji 
lekarza podstawowej opieki zdrowotnej (art. 5 pkt.13 ustawy). 
Pełny tekst pisma z Ministerstwa Zdrowia z Departamentu Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego jest dostępny po zalogowaniu (pliki odp z MZ str 1-5)
    Treść  otrzymanego  pisma,  nie  pozostawia  wątpliwości  i  pozwala 
jednoznacznie  ustalić  wnioskodawców  projektu  zmian  definicji  lekarza 
podstawowej opieki zdrowotnej. 
    Wobec  daleko  posuniętych  działań  ze  strony  niektórych  środowisk 
medycznych, akceptowanych przez Naczelną Izbę Lekarską mających na celu 
wprowadzenie  niekorzystnych  dla  lekarzy  internistów  i  pediatrów  zmian  w 
definicji lekarza poz wyrażamy zdecydowany sprzeciw. 
   Kolegium  Zakładów  Lecznictwa  Otwartego  podejmie  wszelkie  działania 
organizacyjne jak i możliwości wynikające z przepisów prawa, mające na celu 
zablokowanie  wprowadzenia  skrajnie  niekorzystnej  definicji  lekarza 
podstawowej  opieki  zdrowotnej.  Nie  mamy  wątpliwości,  iż  celem 
wnioskodawców  jest  ograniczenie,  a  docelowo  wyeliminowanie  lekarzy 
internistów i pediatrów z sektora podstawowej opieki zdrowotnej. 
   W  najbliższym  czasie  zostanie  zwołane  w  trybie  pilnym  posiedzenie 
Prezydium Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego w celu ustalenia zakresu i 
harmonogramu dalszych działań.
 
   Poniżej  zamieszczam  oświadczenie  Przewodniczącego  Komitetu 
Wykonawczego Kolegium Zakładów Lecznictwa Otartego Dr Tomasza 
Walaska
 
Serdecznie pozdrawiam
 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski
 

 

 

 

OŚWIADCZENIE 
 
 

Przewodniczącego Komitetu Wykonawczego 
Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego

 
 
W  związku  z  ostatecznym  stanowiskiem  Ministerstwa  Zdrowia  dotyczącym 

definicji  lekarza  podstawowej  opieki  zdrowotnej,  a  co  za  tym  idzie 

uprawnieniami do udzielania tych świadczeń w przyszłości przez lekarzy nie 



posiadających  specjalizacji  z  zakresu  medycyny  rodzinnej  lub  będącymi  w 

trakcie takiej specjalizacji, oświadczam że  Kolegium Zakładów Lecznictwa 

Otwartego podejmie wszystkie możliwe kroki prawne w celu ochrony 

słusznych interesów całej rzeszy kolegów pracujących w podstawowej 

opiece  zdrowotnej,  posiadających  specjalizacje  z  zakresu  chorób 

wewnętrznych i pediatrii bądź też odbywających obecnie szkolenie do 

tych specjalizacji. Do zajęcia niniejszego stanowiska  zostaliśmy zmuszeni 

poprzez działanie na naszą niekorzyść przedstawicieli Korporacji Zawodowej, 

na  której  to  wniosek  zgodnie  z  posiadanymi  przez  KZLO  dokumentami 

powyższe  zapisy  zostały  wprowadzone.  Pomijając  lobbystyczne  działania 

organizacji  zrzeszających  lekarzy  będących  jedynymi  beneficjentami 

wprowadzanych  zmian,  które  to  działania  jako  podejmowane  w  interesie 

swoich  członków  można  uznać  za  usprawiedliwione,  to  za  wyjątkowo 

bulwersujący  należy  uznać  fakt  że  powyższe  zapisy  zaproponowane zostały 

między  innymi  przez  Naczelną  Radę  Lekarską  z  ewidentnym  naruszeniem 

interesów tysięcy członków korporacji zawodowej do której przynależność nie 

jest  kwestią  wyboru  a  przymusu  prawnego.  Nasze  działania  podejmowane 

będą w interesie członków KZLO, ale ze względu na wagę problemu wymagać 

będą  jak  najszerszego  wsparcia  o  które  już  w  tym  momencie  apeluję  do 

Koleżanek i Kolegów pediatrów i internistów lub też aktualnie będących w ich 

trakcie,  jednocześnie  pracujących  w  Niepublicznych,  Publicznych  Zakładach 

Opieki  Zdrowotnej  lub  też  udzielających  świadczeń  w  podstawowej  opiece 

zdrowotnej  w  ramach  praktyk  grupowych  o  zrozumienie  istniejącego 

zagrożenia własnych interesów. 

 

                    Przewodniczący Komitetu Wykonawczego 

                    Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego

                            Dr n. med. Tomasz  Walasek

 

2005.07.24 23:31     

KOMUNIKAT 



 

W związku z planowanym wprowadzeniem, zmian w ustawie o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych tj, nadania nowego brzmienia art. 5, par. 13 -dotyczącymi 
definicji lekarza podstawowej opieki zdrowotnej, Przewodniczący Komitetu Wykonawczego 
KZLO Dr Tomasz Walasek wystapił z pismem do Ministra Zdrowia w celu uzyskania informacji 
w sprawie planowanych zmian w w/w ustawie. 

W imieniu Ministra Zdrowia odpowiedzi na pismo udzielił Pan Roman Danielewicz Dyrektor 
Depatramentu Nauki i Szkolnictwa Wyższego Ministerstwa Zdrowia. Potwierdził, iż trwają prace 
mające na celu dokonanie zmiany definicji lekarza podstawowej opieki zdrowotnej. W związku z 
powyższym Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO Dr Tomasz Walasek zwrócił się 
ponownie do Pana Romana Danielewicza Dyrektora Depatramentu Nauki i Szkolnictwa Wyższego 
Ministerstwa Zdrowia z prośba o przesłanie aktualnej wersji projektu obejmującą zmiany art. 5 par 
13 ustawy.

 

Z treścią w/w pism mogą Państwo zapoznać sią po zalogowaniu na naszej stronie internetowej.

 

Pliki: 

1. PISMO DO MINISTRA ZDROWIA Z DNIA 19 MAJA 2005 - STR NR 1
2. PISMO DO MINISTRA ZDROWIA Z DNIA 19 MAJA 2005 - STR NR 2
3. ODPOWIEDŹ Z MINISTERSTWA ZDROWIA Z DNIA 14 CZERWCA 2005 - STR 1
4. ODPOWIEDŹ Z MINISTERSTWA ZDROWIA Z DNIA 14 CZERWCA 2005 - STR 2
5. PISMO DO DEPARTAMENTU NAUKI I SZKOLNICTWA WYZSZEGO MZ Z DNIA 21 LIPCA 2005
 

Serdecznie pozdrawiam

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.07.24 23:31     

KOMUNIKAT 

 

     W związku z planowanym wprowadzeniem, zmian w ustawie o świadczeniach opieki 
zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych tj, nadania nowego brzmienia art. 5, par. 13 
dotyczącymi definicji lekarza podstawowej opieki zdrowotnej, Przewodniczący Komitetu 
Wykonawczego KZLO Dr Tomasz Walasek wystąpił z pismem do Ministra Zdrowia w 
celu uzyskania informacji w sprawie planowanych zmian. 

     Odpowiedź w imieniu Ministra Zdrowia udzielił Pan Roman Danielewicz Dyrektor 
Depatramentu Nauki i Szkolnictwa Wyższego. 



     W dniu 21 lipca Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO Dr Tomasz Walasek zwrócił 
się z pismem do Pana Romana Danielewicza Dyrektora Depatramentu Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego z prosbą o przesłanie aktualnego projektu nowelizacji w/w ustawy obejmującej zmianę 
art. 5 par. 13. 

 

Pisma o których mowa wyżej  mogą Państwo pobrać z naszej strony internetowej i zapoznać 
się z ich treścią po załogowaniu.
(pliki:Pismo_do_Ministra_Zdrowia_str_1.bmp,Pismo_do_Ministra_Zdrowia_str_2.bmp, 
Odpowiedz_z_Ministerstwa_Zdrowia_str_1.bmp, 
Odpowiedz_z_Ministerstwa_Zdrowia_str_2.bmp, 
Pismo_do_Departamentu_Nauki_i_Szkolnictwa_Wyzszego_MZ.bmp

 

Serdecznie pozdrawiam

Koordynator ds Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.07.15 18:50     

KOMUNIKAT 

 

W ślad za ustaleniami pomiedzy MOW NFZ, z przedstawicielami środowisk medycznych 
Małopolski Oddział Wojewódzki NFZ w Krakowie rozpoczął wysyłanie aneksów do umów w 
zakresie POZ zmieniający wysokość stawek kapitacyjnych lelarza POZ oraz pielęgniarki i położnej 
środowiskowo-rodzinnej. 

Bardzo proszę otrzymane aneksy pawafować, podpisać, opieczętować i odesłać do MOW NFZ w 
Karkowie. 

 

Serdecznie pozdrawiam

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.07.12 02:15     

 



Wakacje !  Wakacje!  Wakacje !  Wakacje !  Wakacje !
 
Koleżanki i koledzy !
 
W związku z rozpoczynającym się sezonem urlopowym życzę Państwu dużo 
słońca, niezapomianych wakacyjnych wrażeń, a przede wszystkim spokojnego 
wypoczynku. 
 
W imieniu Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski
 
Wakacje !  Wakacje!  Wakacje !  Wakacje !  Wakacje !

2005.07.12 02:10     

KOMUNIKAT 1
 
Uprzejmie informuję, iż na stronie internetowej MOW NFZ ukazał się komunikat o 
przeprowadzonej weryfikacji list aktywnych populacji położnej środowiskowej za I kwartał 
2005 roku. Bardzo proszę o zapoznanie się z treścią komunikatu i wynikami weryfikacji. 
Po „kliknięciu” na "załączone wyniki weryfikacji” otworzy się arkusz Exel z podanym 
numerem Świadczeniodawcy i wynikami weryfikacji. Jeśli stwierdzicie Państwo 
nieprawidłowości w wynikach weryfikacji, uprzejmie proszę o kontakt z Koordynatorem ds. 
Organizacyjnych lub Informatykiem KZLO. Poniżej treść komunikatu MOW NFZ. 
 
 
Komunikat do Świadczeniodawców POZ 
Małopolski Oddział Wojewódzki NFZ działając zgodnie z zapisami 
§ 25 warunków udzielania świadczeń opieki zdrowotnej oraz § 11 umowy 
o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej w rodzaju POZ informuje, 
iż przeprowadził weryfikację list aktywnych populacji położnej środowiskowej za I kwartał 
br. stosując kryterium tzw. daty granicznej ustawionej 
w systemie informatycznym za poszczególne miesiące. 
Prosimy o wystawienie korekt dokumentacji finansowej do poszczególnych miesięcy w 
przypadkach wystąpienia różnic między zweryfikowaną liczbą populacji a liczbą zapłaconą 
w oparciu o złożone oświadczenia o wysokości populacji zadeklarowanej do położnej 
środowiskowej za miesiące styczeń , luty, marzec br. Prosimy o przysłanie korekt do 28 
lipca br. w oparciu o załączone wyniki weryfikacji . 

 
Serdecznie pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.07.03 23:18     

Komunikat Przewodniczącego Komitetu Wykonawczego

http://www.nfz-krakow.pl/down/polozna.xls


Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego
 
 
30 czerwca 2005 w siedzibie MOW NFZ odbyła się II tura renegocjacji dotyczących 
podwyższenia stawek kapitacyjnych w POZ.
 
Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego reprezentowali:
 
Przewodniczący Komitetu Wykonawczego Tomasz Walasek oraz Przewodniczący 
oddziału tarnowskiego Roman Korczak.
 

Przedstawiciele świadczeniodawców wraz z Dyrekcją MOW NFZ uzgodnili 
ostateczną wysokość kapitacyjnej stawki lekarskiej oraz procentowy wzrost stawek 
pielęgniarek i położnych środowiskowo-rodzinnych, pozostawiając kwestie jej 
redystrybucji pomiędzy obie grupy zawodowe samym zainteresowanym.
 
 
W załączeniu:
notatka ze spotkania w dniu 30 czerwca 2005 
 
 
 
                                                                  Przewodniczący Komitetu 

Wykonawczego KZLO 
Dr n. med. Tomasz Walasek

 
 
 

Notatka ze spotkania w dniu 30 czerwca 2005 
dot: stawek w podstawowej opiece zdrowotnej

 
 
lista uczestników w załączeniu.
 

1. Celem spotkania zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami było ustalenie stawek w zakresie 
podstawowej opieki zdrowotnej na II półrocze 2005 r. 

2. Wspólnie ustalono roczną stawkę kapitacyjną na świadczenia lekarskie   w wysokości 60,00 
zł, co skutkuje wzrostem stawki o 1,44 zł w skali roku. Powyższe skutkuje wzrostem 
miesięcznej stawki o 0,12 zł. Wzrost miesięcznej stawki świadczeń pielęgniarskich 
policzonych zgodnie z parytetem tj. 25,5% udziału w strukturze rocznej stawki kapitacyjnej  
wynosi 0,04 zł miesięcznie. 

3. Równocześnie w celu wyrównania stawki pielęgniarki środowiskowo-rodzinnej i położnej 
środowiskowo-rodzinnej zwiększono w skali miesiąca stawkę o 0,08 zł 

4. Informacje co do podziału tej stawki czyli 0,12 zł miesięcznie przedstawi w terminie do 5 
lipca 2005 r. Małopolska Okręgowa Izba Pielęgniarek i Położnych.

2005.06.20 01:34     



KOMUNIKAT 

 

 

Poniżej zamieszczam treść Zarządzenia Nr 14/2005 Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia w 
sprawie Regulaminu kontroli realizacji umów o udzielanie świadczeń, przeprowadzanych przez 
Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia.

 

 

 

Zarządzenie Nr 14/2005
Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia

z dnia 9 lutego 2005 r.

zmieniające uchwałę nr 291/2003 Zarządu Narodowego Funduszu Zdrowia z dnia 5 grudnia 
2003 r. w sprawie Regulaminu kontroli realizacji umów o udzielanie świadczeń, 
przeprowadzanych przez Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia.

Na podstawie art. 102 ust.5 pkt 25 o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków 
publicznych (Dz.U. Nr 210, poz. 2135), w związku z rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 15 
grudnia 2004 r w sprawie określenia szczegółowego sposobu oraz trybu przeprowadzania kontroli 
przez podmiot zobowiązany do finansowania świadczeń opieki zdrowotnej ze środków publicznych 
(Dz. U. Nr 274, poz. 2723) zarządzam, co następuje:

§ 1.

Załączniki nr 2, 4 - 8 do Regulaminu kontroli realizacji umów o udzielanie świadczeń, 
przeprowadzanych przez Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia, stanowiącego 
załącznik nr 1 do Uchwały Nr 291/2003 Zarządu Narodowego Funduszu Zdrowia z dnia 5 grudnia 
2003 r. w sprawie Regulaminu kontroli realizacji umów o udzielanie świadczeń, przeprowadzanych 
przez Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia, otrzymują brzmienie określone w 
załączniku do niniejszego zarządzenia.

§ 2.

Zarządzenie wchodzi w życie z dniem podpisania.

Prezes
Narodowego Funduszu Zdrowia

Jerzy Miller

Pliki do pobrania:

 Załącznik do zarządzenia 119.85 KB, 1.03.2005 r.

http://www.nfz.gov.pl/new/art/1302/zalacznik_zarz_14.pdf


 

 

 

 

Pozdrawiam

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.06.19 20:15     

KOMUNIKAT  1
 
     W dniu 15-06-2005r w Krakowie przy ul.  Szwedzkiej  27 odbyło się posiedzenie Prezydium 
KZLO.  Tematem  spotkania  było  ustalenie  zasad  podziału  dodatkowych  środków  finansowych 
przeznaczonych dla poz, zaproponowanych przez Dyrektora MOW NFZ Artura Hartwich w trakcie 
spotkania  w dniu 07-06-2005r. 
     Poniżej  zamieszczam tresć pisma zredagowanego w trakcie  posiedzenia  Prezydium KZLO i 
przekazanego Dyrektorowi MOW NFZ  Krakowie. 
 
 
 
 
 
Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego                          Kraków, dnia 14 czerwca 2005 r.
Kraków, ul Szwedzka 27
 
 
 
 
 
 

Szanowny Pan
Artur Hartwich
Dyrektor 
Małopolskiego Oddziału Wojewódzkiego
Narodowego Funduszu Zdrowia
ul. Ciemna 6
31-053 Kraków

 
 
  

  Szanowny Panie Dyrektorze,
 
 
 



Działając w imieniu Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego w Krakowie,   
ul. Szwedzka 27, w nawiązaniu do rozmów prowadzonych na spotkaniu w dniu 7 czerwca 2005r. z 
udziałem  Kolegium  Lekarzy  Rodzinnych  w  Polsce,  Małopolskiego  Związku  Pracodawców 
Ochrony Zdrowia - Porozumienie Zielonogórskie oraz Okręgowej Izby Pielęgniarek i Położnych, 
oświadczamy co następuje:
 
1.   Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego wnioskuje o podanie wysokości dodatkowej kwoty 

przeznaczonej  przez  MOW NFZ na  świadczenia  w POZ w okresie  od 1 lipca  2005 do 31 
grudnia 2005

 
2.   Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego stoi na stanowisku, aby kwota ta była wpisana w 

stawki  kapitacyjne  lekarza  POZ  oraz  pielęgniarki  i  położnej  środowiskowo-rodzinnej  wg  
obowiązujących parytetów procentowych, tj 74,5% w stawce lekarskiej oraz 25,5% w stawkach 
pielęgniarki i położnej środowiskowo-rodzinnej. 

 
 
 
                                                                                                 Z  poważaniem
 
 
Przewodniczący                                                            Przewodniczący 
Komitetu Wykonawczego KZLO                                  Zespołu Negocjacyjnego KZLO
Dr n. med. Tomasz Walasek                                          Dr Jerzy Radziszowski
 
 

2005.06.12 23:22      

KOMUNIKAT  1
 
W dniu 15-06-2005r o godzinie 19.30 w Krakowie przy ul. Szwedzkiej 27 odbędzie się posiedzenie 
Prezydium KZLO. 
  Temat  spotkania:  ustalenie  zasad  podziału  dodatkowych  środków  finansowych 
przeznaczonych dla poz, zaproponowanych przez Dyrektora MOW NFZ Artura Hartwich w 
trakcie spotkania  w dniu 07-06-2005r. 
  Obecność przedstawicieli Oddziałów Terenowych – Członków Prezydium KZLO obowiązkowa ! 

 
Pozdrawiam 

 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

 
 
KOMUNIKAT  2
 
Uprzejmie informuje, iż z inicjatywy Dyrektora MOW NFZ w Krakowie Pana Artura Hartwich w 
dniu 07-06-2005r odbyło się spotkanie z przedstawicielami organizacji reprezentujących POZ. Na 
spotkanie  zostali  zaproszeni  przedstawiciele  Kolegium  Lekarzy  Rodzinnych  w  Polsce, 
Porozumienia Zielonogórskiego oraz Pielęgniarek i Położnych. 
Kolegium  Zakładów  Lecznictwa  Otwartego   reprezentowali  Przewodniczący  Komitetu 



Wykonawczego  Dr  Tomasz  Walasek  i  Przewodniczący  Zespołu  Negocjacyjnego  Dr  Jerzy 
Radziszowski. 
W trakcie spotkania Dyrektor MOW NFZ w Krakowie Pan Artur Hartwich, poinformował, 
iż posiada dodatkowe środki  finansowe przeznaczone dla POZ. Zwrócił się do przedstawicieli 
reprezentujących świadczeniodawców o wyrażenie swojej opinii na temat podziału dodatkowych 
środków finansowych, nie podał jednak o jaką kwotę zostaną zwiększone nakłady na POZ. 
Wobec  braku danych  finansowych,  co  do  planowanego  wzrostu  wysokości  nakładów na  POZ, 
zaproponowaliśmy ustalenie zasad podziału dodatkowych środków finansowych. 
Według  jakich  zasad  należy  dzielić  dodatkowe  środki  finansowe  przedstawiciele  organizacji 
reprezentujących POZ zobowiązali się w formie pisemnej przekazać Dyrektorowi MOW NFZ do 
dnia 17-06-2005r. 
Drugim istotnym tematem poruszonym w trakcie  spotkania  była  kwestia  zasad (w zasadzie  ich 
brak)  prowadzonych  kontroli  przez  urzędników  MOW  NFZ  u  świadczeniodawców.  Dyrektor 
poinformował nas,  iż  zostały opracowane przez Centralę  NFZ zasady przeprowadzania kontroli 
przez urzędników NFZ w kontrolowanych placówkach świadczących usługi medyczne w oparciu o 
kontrakty  z  NFZ.  Zobowiązał  się  do  przekazania  tych  dokumentów  (  zasad  przeprowadzania 
kontroli)  uczestnikom  spotkania.  (Po  otrzymaniu  zostaną  przesłane  przez  Biuro  Organizacyjne 
KZLO  wszystkim członkom KZLO).

 
Pozdrawiam 

 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski
 

 
 

2005.06.02 22:38     

KOMUNIKAT 

 

Uprzejmie informuję, iż po zalogowaniu (w pliku o nazwie placówki dla dzieci) 
dostępny jest wykaz placówek specjalistycznych dla dzieci i młodzieży w mieście 
Krakowie.

 

Pozdrawiam

Koordynator ds. organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radzisozwski

2005.05.25 01:20     



 
KOMUNIKAT
 
 
Poniżej zamieszczam treść pisma skierowanego do ministra Zdrowia Pana Marka Balickiego przez 
Przwodniczącego Komitetu Wykonawczego KZLO.
 
 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr. Jerzy Radziszowski
 
 
 
 
Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego                                    Kraków, dnia 19 maja 2005 r.
Kraków, ul. Szwedzka 27
 
 
 

                                                           
                                                           Szanowny Pan

Marek Balicki
Minister Zdrowia RP
ul. Miodowa 15
Warszawa

 
 
            Szanowny Panie Ministrze, 
 
 
 
            Działając w imieniu Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego w Krakowie obejmującego 
opieką populację 1.000.000 mieszkańców Małopolski zwracam się do Pana Ministra z prośbą o 
udzielenie informacji, co do Pańskiego stanowiska w sprawie projektowanych zmian w ustawie o 
świadczeniach zdrowotnych finansowanych ze środków publicznych. 

 
W dniu  13  maja  2005 r.  na  stronie  internetowej  Małopolskiego  Związku  Pracodawców 

Ochrony Zdrowia – Porozumienie Zielonogórskie pojawił się komunikat następującej treści:
 
„Uczestnicy  spotkania  zorganizowanego  przez  Ministerstwo  Zdrowia  w  dniu  11.05.2005  r.,  w  
którym uczestniczył również przewodniczący Komisji ds. Opiniowania Aktów Prawnych FZ POZ 
„Porozumienie  Zielonogórskie”,  ustalili  wspólne  stanowisko  dotyczące  nowelizacji  ustawy  o 
świadczeniach  opieki  zdrowotnej  finansowanych  ze  środków  publicznych  tj.  nadania  nowego 
brzmienia  art.  5  par  13  wynikającego  z  dostosowania  przepisów  kraju  członkowskiego  do 
przepisów obowiązujących w Unii Europejskiej, zgodnie z Dyrektywą 93/16/EWG (dotyczy art. 36  
1-2 w związku z pracami nad projektem tzw. ustawy horyzontalnej). 
Przyjęto następujące brzmienie art. 5 pkt 13: 
13. lekarz podstawowej opieki zdrowotnej - lekarza: a) posiadającego tytuł specjalisty w dziedzinie  
medycyny  rodzinnej,  lub  b)  odbywającego  szkolenie  specjalizacyjne  w  dziedzinie  medycyny  
rodzinnej c) lekarzom posiadającym specjalizację II stopnia w dziedzinie medycyny ogólnej.
Jednocześnie  zaproponowano  dodanie  przepisu  przejściowego  przyznającego  uprawnienia  do 
udzielania świadczeń podstawowej opieki zdrowotnej lekarzom:



-         posiadającym specjalizację I stopnia w dziedzinie medycyny ogólnej, lub
-         specjalizację  I lub II  stopnia lub tytuł  specjalisty  w dziedzinie  chorób wewnętrznych lub  

pediatrii, jeżeli przed dniem wejścia w życie ustawy udzielali świadczeń w podstawowej opiece 
zdrowotnej przez okres nie krótszy niż 5 lat,

-         lub innego niż wymieniony w pkt 13 a-c, jeżeli przed dniem wejścia w życie ustawy udzielali  
świadczeń w podstawowej opiece zdrowotnej przez okres nie krótszy niż 10 lat.”

 
            Komunikat  sygnowany  jest  przez  Pana  Janusz  Tylewicz  –  Sekretarza  Porozumienia 
Zielonogórskiego.
 
            Uprzejmie prosimy Pana Ministra o informację czy do ustaleń, o których mowa powyżej, 
istotnie doszło z udziałem przedstawicieli kierowanego przez Pana ministerstwa. Jeżeli informacja 
ta  polega  na  prawdzie  to  prosimy o  przekazanie  informacji  czy  przedstawione  w komunikacie 
propozycje  zmian  w  ustawie  skierowane  zostaną  do  procesu  legislacyjnego  jako  przedłożenie 
rządowe.
 
            Oczekując możliwie szybkiej odpowiedzi
                                                                       
                                                                       Pozostaję z wyrazami szacunku
                                                          Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO
 
                                                                              Dr n. med. Tomasz Walasek
 

2005.05.17 12:16     

 
KOMUNIKAT 

 
 
 
Szanowni Państwo !!!
 
 „Porozumienie  Zielonogórskie”  podjęło  działania  mające  na  celu  doprowadzenie  do 
zmiany zapisu definicji lekarza poz w treści ustawy zasadniczej. W obowiązującej ustawie 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych art. 5 definiuje 
użyte w ustawie określenia. 
 
W art.5 pkt.13 określa i definiuje lekarza podstawowej opieki zdrowotnej jak poniżej:

 
„13) lekarz podstawowej opieki zdrowotnej – w szczególności lekarza:
a) posiadającego specjalizację co najmniej pierwszego stopnia w dziedzinie
medycyny ogólnej, chorób wewnętrznych lub pediatrii lub
b) posiadającego tytuł specjalisty w dziedzinie medycyny rodzinnej, chorób
wewnętrznych lub pediatrii
- udzielającego świadczeń w ramach podstawowej opieki zdrowotnej, z którym
Fundusz zawarł umowę o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej albo który
jest zatrudniony lub wykonuje zawód u świadczeniodawcy, z którym Fundusz
zawarł umowę o udzielanie świadczeń podstawowej opieki zdrowotnej”
 



„Porozumienie Zielonogórskie” powołując się na uczestników spotkania w dniu 11.05.2005 
roku proponuje dokonanie zmiany i nadanie nowego brzmienia art. 5 pkt. 13 (Komunikat z 
dnia 13.05.2005 roku umieszczony na stronach PZ) o następującej treści:
„13. lekarz podstawowej opieki zdrowotnej - lekarza: a) posiadającego tytuł  
specjalisty w dziedzinie medycyny rodzinnej, lub b) odbywającego szkolenie  
specjalizacyjne w dziedzinie medycyny rodzinnej c) lekarzom posiadającym 
specjalizację II stopnia w dziedzinie medycyny ogólnej 

Jednocześnie zaproponowano dodanie przepisu przejściowego przyznającego 
uprawnienia do udzielania świadczeń podstawowej opieki zdrowotnej lekarzom:
- posiadającym specjalizację I stopnia w dziedzinie medycyny ogólnej, lub
- specjalizację I lub II stopnia lub tytuł specjalisty w dziedzinie chorób 
wewnętrznych lub pediatrii, jeżeli przed dniem wejścia w życie ustawy udzielali  
świadczeń w podstawowej opiece zdrowotnej przez okres nie krótszy niż 5 lat,
- lub innego niż wymieniony w pkt. 13a-c, jeżeli przed dniem wejścia w życie ustawy 
udzielali świadczeń w podstawowej opiece zdrowotnej przez okres nie krótszy niż  
10 lat.”

Zasadność  dokonania  powyższej  zmiany  rzekomo  ma  wynikać  z  konieczności 
dostosowania  przepisów  kraju  członkowskiego  do  przepisów  obowiązujących  w  Unii 
Europejskiej, zgodnie z Dyrektywą 93/16/EWG. 

Propozycja wprowadzenia wyżej wymienionych zmian jest naszym zdaniem daleko 
posuniętym nadużyciem. Zapis ten w jednoznaczny sposób dyskryminuje lekarzy innych 
specjalności  medycznych  pracujących  lub  zamierzających  rozpocząć  pracę  w  poz.  W 
Polsce istnieje wiele zakładów medycznych  świadczących usługi  medyczne w ramach 
poz w oparciu o współpracę lekarza pediatry,  internisty,  czy lekarza medycyny ogólnej. 
Pacjenci pozytywnie zweryfikowali tego typu placówki medyczne. Na szczególną uwagę 
zasługuje fakt, iż wprowadzenie takiego zapisu w treści ustawy zasadniczej, w praktyce 
uniemożliwi kontraktowanie świadczeń poz z NFZ w 2006 roku przez placówki istniejące 
mniej  niż  5 lat  (znaczna cześć lekarzy internistów i  pediatrów nie  spełni  „ustawowego 
kryterium”). Uważany, iż próba wprowadzenia przez kolegów z PZ monopolu na leczenie 
w  podstawowej  opiece  zdrowotnej  przez  jedną  grupę  specjalistów  jest  nie  do 
zaakceptowania.  Stoimy na stanowisku,  iż  dotychczasowe modele  sprawowania  opieki 
medycznej  w  ramach  poz  (świadczone  przez  lekarzy  rodzinnych  oraz  przez  lekarzy 
pediatrów, internistów czy lekarzy ogólnych) są sobie równoważne i funkcjonują równie 
efektywnie. Uważamy, iż  dotychczasowe brzmienie ustawy w tej kwestii  jest właściwe i 
akceptowane przez szeroko rozumiane środowisko lekarskie. Próby wprowadzenia tego 
zapisu  już  wywołują  duże  emocje  i  zupełnie  niepotrzebny  wzrost  napięcia  w  relacji 
pomiędzy  lekarzami  rodzinnymi  i  lekarzami  innych  specjalności  świadczącymi  usługi 
medyczne w ramach poz. 

W odpowiedzi na zapytania i obawy członków KZLO informujemy, iż celem naszej 
organizacji  jest harmonijny rozwój systemu podstawowej opieki zdrowotnej w oparciu o 
lekarzy rodzinnych jaki i lekarzy pediatrów, internistów i medycyny ogólnej. Uważamy, iż 
placówki  medyczne funkcjonujące w oparciu o oba modele, są równoważnymi  i  równie 
nowoczesnymi fundamentami sprawowania podstawowej opieki zdrowotnej w Polsce. 

Naszym zdaniem istnieją poważne wątpliwościami co do zasadności wprowadzenia 
zmian  w  ustawie  zasadniczej,  dotyczących  brzmienia  art.  5  pkt.  13,  w  związku  z 
koniecznością  dostosowania  przepisów  kraju  członkowskiego  do  przepisów 
obowiązujących  w  Unii  Europejskiej  zgodnie  z  Dyrektywą  93/16/EWG.  W  związku  z 



powyższym na wniosek Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO w trybie pilnym 
rozpoczął pracę zespół prawników i radców prawnych. O wynikach jego pracy będziemy 
Państwa informować za pośrednictwem naszej strony internetowej.  

Tekst ustawy zasadniczej i Dyrektywy 93/16/EWG można pobrać z naszej strony 
internetowej po załogowaniu (pliki: nowa ustawa i Dyrektywa Rady 93/16/EWG)

 

 

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

  Dr Jerzy Radziszowski

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

2005.05.05 23:58     

KOMUNIKAT 

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO

 

     W dniu 10-05-2005r odbędzie się zebranie członków Krakowskiego Oddziału 
Terenowego KZLO,  w Krakowie, przy ul. Szwedzkiej 27 o godzinie 19.30.  

     Spotkanie  dotyczyć  będzie   spraw  organizacyjnych  zwiazanych  z 
funkcjonowaniem Krakowskiego Oddziału Terenowego KZLO. 



      Obecność przedstawicieli Zakładów obowiązkowa !!!

 

Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.05.05 23:58     

KOMUNIKAT 
 

Aktualny wykaz Zakładów świadczących usługi z zakresu medycyny sportowej w oparciu o 
kontrakt z MOW NFZ jest dostępny po zalogowaniu. (nazwa pliku: med.sportowa.xls)

 

Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.05.01 18:06     

KOMUNIKAT DOTYCZĄCY ZASAD WSPÓŁPRACY 
ŚWIADCZENIODAWCÓW W SYSTEMIE OPIEKI ZDROWOTNEJ 

W ZAKRESIE MEDYCYNY PRACY
 
     Uprzejmie informuję, iż zostały zakończone prace pomiędzy KZLO, a MOW NFZ w 
Krakowie dotyczące ustalenia zasad współpracy Świadczeniodawców w systemie opieki 
zdrowotnej w zakresie medycyny sportowej.
W dniu 28 kwietnia 2005r, Naczelnik Wydziału Organizacyjno – Prawnego, Pani Agnieszka 
Macheta, zatwierdziła treść opracowanej przez KZLO  ulotki informacyjnej przeznaczonej 
dla pacjentów dotyczącą zakresu koniecznych badań lekarskich oraz częstotliwości ich 
przeprowadzania w stosunku do dzieci i młodzieży do ukończenia 21 roku życia, 
ubiegających się o przyznanie licencji albo posiadających licencję na amatorskie 
uprawianie określonej dyscypliny sportu. (Pismo znak RP 81/05 z dnia 28-04-2005r.) W 
treści ulotki zostały zdefiniowane kompetencje lekarza poz i lekarza medycyny sportowej. 
     
     Ulotkę informacyjną opracowano w oparciu o Rozporządzenie Ministra  Zdrowia z dnia 
22 grudnia 2004r.(Dziennik Ustaw Nr 282, poz. 2815)
Treść ulotki informacyjnej dla pacjentów (plik: MEDYCYNA SPORTOWA-ULOTKA 
INFORMACYJNA ) oraz Rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia 22 grudnia 2004r ( plik: 
MEDYCYNA SPORTOWA-Dziennik Ustaw Nr282 poz. 2815) są dostępne dla Zakładów 



Zrzeszonych w KZLO po zalogowaniu.
 
     W najbliższym czasie kserokpoie dokumentów o których mowa wyżej, zostaną wysłane 
do wszystkich członkow KZLO pocztą.
 
                                                        Pozdrawiam
                                   Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
 
                                                 Dr Jerzy Radziszowski

2005.04.20 00:20     

KOMUNIKAT 1
 
W związku z powstałymi problemami natury technicznej (operatora serwera na którym 
umieszczona jest  nasza strona internetowa) strona internetowa KZLO była niedostępna w 
dniach od 11 do 19 kwietnia 2005 roku. W imieniu operatora przepraszam za zaistniałą 
sytuacje i ewentualne niedogodności wynikające z braku dostępu do naszej strony 
internetowej.
 
 
KOMUNIKAT 2
 
Uprzejmie informuje, iż w dniu 26-04-2005 roku o godzinie 19.00, w Krakowie przy ul. 
Grzegórzeckiej 20, I piętro - Sala Wykładowa GSK, odbędzie się  bezpłatne szkolenie dla 
członków KZLO. 
 
Tematy szkolenia:
 

1. Możliwość pozyskiwania środków finansowych przez Zakłady Opieki Zdrowotnej w 
ramach funduszy strukturalnych Unii Europejskiej. 

2. Omówienie wniosków ZPORR poddziałania 3.5.2, 1.3.2 i inne 
3. Zarządzanie  jakością  w  Zakładach  Opieki  Zdrowotnej  zgodnie  z  normą   ISO 

9001:2000 
4. Ochrona danych osobowych w Zakładach Opieki Zdrowotnej. 
5. Oferta firmy ubezpieczeniowej INTER-POLSKA
Przedstawiciel  firmy ubezpieczeniowej  INTER-POLSKA przedstawi zainteresowanym 

ofertę ubezpieczeń skierowaną dla Zakładów Opieki  Zdrowotnej  jak również możliwość 
nawiązania bezpośredniej  współpracy w zakresie świadczenia usług medycznych przez 
Zakłady zrzeszone w KZLO na rzecz pacjentów ubezpieczonych w firmie INTER-POLSKA. 
 
 

Zgłoszenia uczestnictwa proszę kierować do Biura Organizacyjnego KZLO 

na numer fax-u (012) 256-02-80

 
 



KOMUNIKAT 3
 
Do Biura Organizacyjnego KZLO wpłynęły oferty płatnych szkoleń dla zainteresowanych 
wdrażaniem  systemu  zapewnienia  jakości  zgodnie  z  normą  ISO  9001:2000  oraz 
dotyczących  możliwość  pozyskiwania  środków  finansowych  na  infrastrukturę  ochrony 
zdrowia w ramach funduszy strukturalnych Unii Europejskiej. 

 
 
Oferta 1- Euro-konsulting Sp z o.o.
 
Temat:
 

Pozyskiwanie funduszy na infrastrukturę OCHRONY ZDROWIA w ramach funduszy
strukturalnych UE. Omówienie wniosków ZPORR, poddziałania 3.5.2, 1.3.2 
 
 
Szczegółowe informacje znajdą się na stronie internetowej: 
http://www.euro-konsulting.pl/
 
 

Oferta 2 - Medyczne Centrum Kształcenia Podyplomowego 
Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie

  
Tematy:
 
Zarządzanie  jakością  w  zakładach  opieki  zdrowotnej  zgodne  z  normą ISO 9001:2000 
Auditor wewnętrzny systemu zarządzania jakością w zakładach opieki zdrowotnej zgodnie 
z normą ISO 9001:2000
 
Szczegółowe informacje znajdą się na stronie internetowej: 
http://www.mckp.cm-uj.krakow.pl/
 
 
Pozdrawiam
 
Koordynator ds Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.04.06 18:13     

 

KOMUNIKAT 

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO

 

W dniu 12-04-2005r odbędzie się zebranie członków Krakowskiego Oddziału 

http://www.mckp.cm-uj.krakow.pl/
http://www.euro-konsulting.pl/


Terenowego  KZLO,   w  Krakowie,  przy  ul.  Szwedzkiej  27  o  godzinie 
19.30. Bardzo proszę o niezawodne przybycie na zebranie.

 

Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.04.01 20:23     

 

KOMUNIKAT
 
W związku z rosnącym zainteresowaniem członków KZLO informacjami 

dotyczącymi zarządzaniem jakością w zakładach opieki zdrowotnej zgodnie z 
normą ISO 9001:2000 oraz możliwościami pozyskiwania środków finansowych 
przez zakłady opieki zdrowotnej z funduszy unijnych, uprzejmie informuję, iż 
zostały  poczynione  starania  mające  na  celu  zorganizowanie  spotkań 
informacyjnych dla członków KZLO. Kalendarz spotkań informacyjnych zostanie 
podany  do  wiadomości  członków  KZLO  za  pośrednictwem  niniejszej  strony 
internetowej.

 
Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski
 

 

2005.03.20 21:15     

KOMUNIKAT 
 
     W  związku  ze  zgłaszanymi  problemami  z  uzyskaniem  plików 
konfiguracyjnych niezbędnych do „nowej” instalacji Pakietu Świadczeniodawcy, 
informatyk  KZLO Pan  Robert  Biel  zwrócił  się  do  MOW NFZ w celu  pilnego 
wyjaśnienia  zaistniałej  sytuacji.  Uzyskał  zapewnienie  ze  strony  Wydziału 
Informatyki MOW NFZ, iż pliki konfiguracyjne zostaną udostępnione wszystkim 
Świadczeniodawcom w poniedziałek tj. 21 marca 2005r do godziny 14.00.
     W przypadku problemów z uzyskaniem plików konfiguracyjnych, o których 
mowa  wyżej,  a  tym  samym brakiem  możliwości  utworzenia  listy  aktywnej 
położnej  środowiskowo-rodzinnej  zgodnie  z  ustaloną  procedurą  i  w 
wyznaczonym  terminie  proszę  o  niezwłoczny  kontakt  z  Panem  Robertem 
Bielem  lub Koordynatorem ds. Organizacyjnych KZLO



 
Pozdrawiam
Dr Jerzy Radziszowski
 

2005.03.10 17:45      
KOMUNIKAT 1

ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO

 

W dniu 17-03-2005r odbędzie się zebranie członków Krakowskiego Oddziału 
Terenowego KZLO,  w Krakowie, przy ul. Szwedzkiej 27 o godzinie 19.30.  

 

Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.03.10 17:40     

KOMUNIKAT 2

ZEBRANIE PREZYDIUM KZLO

 
Witam !!!

W dniu 14-03-2005r o godzinie 19.30 w Krakowie przy ul.  Szwedzkiej  27 odbędzie się 
zebranie  Prezydium  KZLO.  Bardzo  proszę  o  niezawodne  przybycie  Przedstawicieli 
Oddziałów Terenowych.
 

Pozdrawiam

Koordynator do Spraw Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.03.03 17:57     

KOMUNIKAT 
DLA ZAINTERESOWANYCH SYSTEMEM INFORMATYCZNYM



 

KZLO-MEDIQUS SYSTEM
 
 
Zapraszam wszystkich zainteresowanych Systemem Informatycznym dla Zakładów Opieki 
Zdrowotnej - KLZO-Mediqus System - na spotkanie w celu zapoznania się z systemem. 
Spotkanie odbędzie się w Krakowie przy ul. Grzegórzeckiej 20 (I piętro-sala wykładowa 
GSK) w dniu 7 marca 2005 roku.
Początek spotkania o godzinie 14.00.
 
Zgłoszenia uczestnictwa w prezentacji systemu  proszę przesyłać na adres e-mail: 
j.radziszowski@interia.pl. lub na numer fax-u  (012) 256 02 80  
 
W treści zgłoszenia proszę podać:
1. Pełną nazwę Zakładu Opieki Zdrowotnej
2. Dokładny adres
3. Imię i Nazwisko uczestników ( mile widziani „zakładowi” informatycy)
 
 
Wszyscy uczestnicy spotkania otrzymają pełną wersję programu przeznaczoną 
do czasowego wykorzystania na okres 3 miesięcy, wraz z instrukcją obsługi.
 
Z podstawowymi informacjami o systemie mogą państwo zapoznać się w zakładce 
informacja o systemie  umieszczonej w menu bocznym.
 
                                                       Serdecznie zapraszam 
                                            Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
 
                                                       Dr Jerzy Radziszowski

2005.03.01 10:12     

KOMUNIKAT DLA INFORMATYKÓW
 

Uprzejmie informuję, iż szkolenie informatyków obsługujących Zakłady 
zrzeszone w KZLO odbędzie się w dniu 11-03-2004r. w Krakowie, przy 
ul. Szwedzkiej 27, o godzinie 19.30. 

 

Temat Szkolenia:

1. Prezentacja odpowiedzi wyników weryfikacji i nowych  możliwości 
PŚ dotyczących populacji

mailto:j.radziszowski@interia.pl


2. Populacja położnej środowiskowej w systemie PŚ > NFZ

3. Omówienie Sprawozdań w PŚ

4. Narzędzia Administracyjne PŚ w ochronie danych osobowych

5. Kolejkowanie 

6. Wolne tematy i omówienie bieżących problemów

 

Szkolenie dla informatyków Zakładów zrzeszonych  w KZLO jest 
bezpłatne.

Osoby które zgłoszą chęć uczestnictwa w szkoleniu proszone są o 
bezpośredni kontakt z Panem Robertem Bielem (tel. kom. 0 601 87 56 
61)

 

W szkoleniu mogą uczestniczyć informatycy Zakładów nie zrzeszonych 
w KZLO za odpłatnością 100 zł (netto+ 22% podatek VAT). Osoby 
zainteresowane  uczestnictwem w szkoleniu proszone są o kontakt z 

Dr Jerzym Radziszowskim ( tel. kom. 601 45 65 63, fax 012 256 02 80, 
e-mail: j.radziszowski@interia.pl )

 

                                    Biuro Organizacyjne KZLO

                              Koordynator ds. Organizacyjnych

                                      Dr Jerzy Radziszowski

 

2005.02.23 17:35      

KOMUNIKAT DOTYCZĄCY FINANSOWANIA

POŁOŻNICTWA ŚRODOWISKOWO-RODZINNEGO

 

W dniu  18  i  22  lutego  2004r  Przewodniczący  Komitetu  Wykonawczego  Dr  Tomasz  Walasek 
prowadził rozmowy z Dyrektorem MOW NFZ Dr Arturem Harthwigiem dotyczące niejasności w 
finansowaniu świadczeń z zakresu położnictwa środowiskowo-rodzinnego. Dyrektor MOW NFZ 

mailto:j.radziszowski@interia.pl


uznał  sprawę  za  priorytetową,  wymagającą  rozwiązania  w  trybie  pilnym.  Mając  na  uwadze 
zbliżający się termin przesyłania należnych środków finansowych świadczeniodawcom za miesiąc 
styczeń 2005 roku, ustalono ostateczny termin rozwiązania problemu na dzień 23 luty 2005 roku. 

W dniu 23-02-2005r odbyło się robocze spotkanie z Naczelnikiem Markiem Szwarczyńskim 
mające na celu rozwiązanie problemu weryfikacji list aktywnych położnej środowiskowo-rodzinnej 
w poz. 

W  trakcie  spotkania  ustalono  źródło  problemu.  Strony  zgodnie  uznały  za  przyczynę  obecnej 
sytuacji nie poinformowanie świadczeniodawców w jaki sposób należy konstruować listę aktywną 
dla położnej środowiskowo-rodzinnej w 2005 roku. 

 Do dnia 30 września 2004 roku lista aktywna położnej środowiskowo-rodzinnej była budowana w 
oparciu o listę aktywną lekarza poz. Następnie od dnia 1 października 2004 roku (zgodnie z treścią 
komunikatu  NFZ z  dnia  02-09-2004r.)  lista  ta  miała  być  sporządzana  wyłącznie  w  oparciu  o 
zebrane  deklaracje.  Komunikat  ten  spowodował  usunięcie  przez  świadczeniodawców  z  list 
aktywnych położnej środowiskowo-rodzinnej, wszystkie osoby dla których nie posiadał deklaracji 
wyboru. Dnia 9 listopada 2004 roku ukazał się komunikat który przywracał finansowanie położnej 
na warunkach jak przed dniem 30 września 2004r. Konsekwencją decyzji NFZ było usunięcie z list 
aktywnych  położnych  środowiskowo-rodzinnych  osób  które  takiej  deklaracji  nie  złożyły,  oraz 
powrót do finansowania w oparciu o aktywną listę lekarza poz. Do końca roku 2004 MOW NFZ 
wypłacał  środki  finansowe  w  oparciu  o  zadeklarowaną  przez  świadczeniodawcę  (a  nie 
zweryfikowaną)  listę  aktywną  położnej  środowiskowo-rodzinnej,  nie  zaś  na  podstawie 
przeprowadzanej  weryfikacji  (  ta odbywała się wyłącznie  w oparciu o zebrane deklaracje  i  nie 
stanowiła podstawy naliczania środków finansowych). Taki stan utrzymano do końca 2004 roku. 

W styczniu 2005 roku w celu przedstawienia właściwej listy aktywnej  położnej środowiskowo-
rodzinnej świadczeniodawcy winni uzupełnić ją o uprzednio wycofane (tj. z dniem 30 września 
2004r),  o  czym  nie  zostali  przez  MOW NFZ poinformowani.  System informatyczny  NFZ nie 
przewiduje “automatycznego” skorygowania zaistniałej sytuacji. 

W  związku  z  koniecznością  rozwiązania  obecnego  problemu,  warunkującego  prawidłowe 
rozliczanie  świadczeniodawców  z  zakresu  położnictwa  środowiskowo-rodzinnego,  jak  również 
przewidując konieczność równoczesnego zbudowania listy aktywnej opartej wyłącznie o zabrane 
deklaracje, które posłużą za podstawę rozliczania z NFZ od dnia 1 stycznia 2006 roku, do rozmów 
zostali  poproszeni  ze  strony  MOW  NFZ  Pan  Marcin  Nowak  oraz  jako  przedstawiciel  KZLO 
informatyk  Pan  Robert  Biel.  W  trakcie  dyskusji  wypracowano  systemowe  rozwiązanie,  które 
pozwoli świadczeniodawcom zbudować właściwe listy aktywne do rozliczeń z MOW NFZ w 2005r 
jak i równoczesne tworzenie bazy danych w oparciu o zebrane deklaracje. Rozwiązanie takie ma na 
celu nie tylko doraźne rozwiązanie zaistniałej  sytuacji,  ale przede wszystkim płynne przejście w 
finansowaniu świadczeń położnej środowiskowo-rodzinnej w 2006 roku. 

W trakcie dalszej dyskusji otrzymałem zapewnienie, iż środki finansowe za miesiąc styczeń zostaną 
przekazane  świadczeniodawcom  terminowo.  Należne  środki  finansowe,  a  nie  otrzymane  przez 
świadczeniodawców z tytułu wystawionych faktur korygujących, do wystawienia których zostali 
zobowiązani przez MOW NFZ, zostaną uregulowane przez MOW NFZ w stosownej wysokości (po 
przeprowadzeniu ponownie weryfikacji list aktywnych położnej środowiskowo-rodzinnej w oparciu 
o zbudowane bazy jak wyżej opisano) za miesiąc styczeń, luty i marzec w kwietniu 2005 roku. 

 

Z poważaniem 



Przewodniczący Zespołu Negocjacyjnego 

Dr Jerzy Radziszowski

 

2005.02.21 17:52     

  
KOMUNIKAT 

 
W zwiazku z sprzecznymi informajami płynącymi z NFZ dotyczącymi sposobu 
naliczania należności za usługi połoznej środowiskowo-rodzinnej w dniu dzisiejszym zostało 
wystosowane pismo do Dyrektora MOW NFZ o treści podanej poniżej. Odpowiedź na niniejsze 
pismo zamieścimy na naszej stronie internetowej niezwłocznie po otrzymaniu.
 
 
 
 
 

Kraków 21-02-2005r.
 
 
 
 
 
                                                                       Szanowny Pan
                                                                       dr n. med. Artur Hartwich
                                                                       Dyrektor Małopolskiego Oddziału
                                                                       Narodowego Funduszu Zdrowia
                                                                       w Krakowie
 
 
     Zwracam  się  z  uprzejma  prośbą  o  wyjaśnienie  wzajemnie  sprzecznych  informacji 
przekazywanych przez MOW NFZ Świadczeniodawcom, dotyczących zasad rozliczania świadczeń 
z zakresu położnictwa środowiskowo-rodzinnego w 2005r.
 
     W  dniu  18  lutego  w  rozmowie  z  Przewodniczącym  Komitetu  Wykonawczego  KZLO  dr 
Tomaszem Walaskiem, potwierdził Pan, iż środki finansowe należne świadczeniodawcom z tytułu 
świadczeń z zakresu położnictwa środowiskowo-rodzinnego naliczane są w oparciu o listę aktywną 
lekarza  poz.  Stanowisko  MOW NFZ w tej  kwestii  nie  uległo  zmianie  i  jest  zgodne  z  treścią 
komunikatów zamieszczonych na stronach MOW NFZ. 
 
     W godzinach popołudniowych Pani Agnieszka Kluba powołując się   na ustne polecenie Pana 
Naczelnika  Marka  Szwarczyńskiego  (tak  stwierdziła  w osobiście  przeprowadzonej  przeze  mnie 
rozmowie  telefonicznej)  informuje  Świadczeniodawców,  iż  należność  za  świadczenia  z  zakresu 
położnictwa środowiskowo-rodzinnego rozliczane będą wyłącznie na postawie zebranych deklaracji 
wyboru.  Zakłady,  które  wyliczyły  należną  kwotę  za  świadczenia  z  tytułu  położnictwa 
środowiskowo-rodzinnego w oparciu  o listę  aktywną  lekarza  poz,  informowała  o konieczności  



wyliczenia należności w oparciu o zebrane deklaracje i wystawienie stosownych korekt.
     W związku z powyższym, proszę o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji i udzielenie odpowiedzi na 
niniejsze pismo w trybie pilnym.
 
 
                                                                                              Z poważaniem
 
                                                                             Koordynator ds. organizacyjnych KZLO
                                                                                          Dr Jerzy Radziszowski
 
 
 
 
 
Załączniki 
1. Wydruki komunikatów MOW NFZ z zakresu położnictwa środowiskowo-rodzinnego 

2005.02.18 01:56     

Komunikat dla świadczeniodawców 
zrzeszonych w KZLO

 
 
W związku z nagłym przeniesieniem przez MOW NFZ dwóch z trzech komunikatów dotyczących 
zasad  rozliczeń  za  świadczenia  realizowane  przez  położną  środowiskowo-rodzinną  na  strony 
archiwalne  i  tym samym przerwaniem pewnego ciągu logicznego w bardzo precyzyjny  sposób 
określającego te zasady, podajemy nowe linki dostępu dla Kolegów pragnących zapoznać się z ich 
treścią 
 
 
 
 
Treść komunikatu MOW NFZ z dnia 17-12-2004r.
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=171204
 
Treść komunikatu MOW NFZ z dnia 08-11-2004r
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=archiwum/kom_a.inc&katnr=1&kat=11&file=081104
 
Treść komunikatu MOW NFZ z dnia 02-09-2004r.
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=archiwum/kom_a.inc&katnr=1&kat=11&file=020904
 
 
 
 
 
 
                                                               Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO
                                                                            Dr n. med. Tomasz Walasek

http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=archiwum/kom_a.inc&katnr=1&kat=11&file=020904
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=archiwum/kom_a.inc&katnr=1&kat=11&file=081104
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=171204


2005.02.16 02:19     

Komunikat dla świadczeniodawców 
zrzeszonych w KZLO

 
 

W związku z otrzymanymi wynikami weryfikacji populacji i 
wyznaczonym przez MOW NFZ terminem składania rachunków 
informujemy że zasady rozliczenia populacji położnych środowiskowych 
zostały określone przez MOW NFZ w komunikacie który ukazał się na 
stronie internetowej funduszu jeszcze w grudniu 2004 roku. 

 
Archiwum
Komunikaty MOW NFZ dotyczące rozliczania populacji położnych środowiskowo-rodzinnych
 
Treść komunikatu MOW NFZ z dnia 17-12-2004r.
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=171204
Treść komunikatu MOW NFZ z dnia 08-11-2004r.
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=081104
Treść komunikatu MOW NFZ z dnia 02-09-2004r.
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=020904
 
 
Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO
  Dr n. med. Tomasz Walasek

2005.02.11 15:48     

NOWY
 Komunikat dla świadczeniodawców

zrzeszonych w KZLO dotyczący weryfikacji
 
 
 

            W  związku  z  utrzymującymi  się  problemami  Małopolskiego  Oddziału 
Narodowego  Funduszu  Zdrowia  związanymi  z  weryfikacją  populacji  za  miesiąc 
styczeń  2005  Przewodniczący  Komitetu  Wykonawczego  KZLO  uzgodnił  z 
Dyrektorem MO NFZ co następuje:
 

1.       Wyniki  weryfikacji  populacji  dla  świadczeniodawców  dostępne  będą 
najpóźniej do 14 lutego 2005 r. 

 
2.      Świadczeniodawcy zrzeszeni w KZLO wystawią na jej podstawie rachunki w 

terminie do 18 lutego 2005r.
 

http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=020904
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=081104
http://www.nfz-krakow.pl/index.php?plik=aktual.php&katnr=1&kat=11&file=171204


 3.  Środki  finansowe przesłane  zostaną  do świadczeniodawców zrzeszonych w 
KZLO w terminie zgodnym z umową tj. do dnia 

     25 lutego 2005r.
 
 
 

Przewodniczący 
Komitetu Wykonawczego KZLO 
 
Dr n. med. Tomasz Walasek

2005.02.09 21:39     

Komunikat dla świadczeniodawców
zrzeszonych w KZLO

  
 
 

  W nawiązaniu do komunikatu z dnia 7 lutego 2005 roku, umieszczonego na stronie 
internetowej Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego, w dniu dzisiejszym tj.  9 
lutego 2005r. wspólnie z Dyrektorem MOW NFZ uzgodniono:
 

1.       Wyniki weryfikacji populacji dla świadczeniodawców dostępne będą jutro 
tj. 10 lutego 2005 r. 

 
2.      Świadczeniodawcy zrzeszeni w KZLO wystawią na jej podstawie rachunki 

w terminie do 16 lutego 2005r.
 
 
3.  Środki  finansowe  przesłane  zostaną  do  świadczeniodawców  zrzeszonych  w 

KZLO w terminie zgodnym z umową tj. do dnia 
     25 lutego 2005r.

 
 
 

Przewodniczący 
Komitetu Wykonawczego KZLO 
 
Dr n. med. Tomasz Walasek
 

2005.02.08 12:29     

KOMUNIKAT 
DLA ZAINTERESOWANYCH SYSTEMEM INFORMATYCZNYM



 

KZLO-MEDIQUS SYSTEM
 
 
W związku z rosnącym zainteresowaniem Zintegrowanym Systemem Informatycznym dla 
Zakładów Opieki Zdrowotnej - KLZO-Mediqus System - zapraszam Państwa na 
spotkania w celu zapoznania się z systemem. Spotkania odbywać się będą w Krakowie 
przy ul. Grzegórzeckiej 20 (I piętro-sala wykładowa GSK).
 
Zgłoszenia uczestnictwa w prezentacji systemu  proszę przesyłać na adres e-mail: 
j.radziszowski@interia.pl. lub na numer fax-u  (012) 256 02 80 do dnia 20 lutego
 
W treści zgłoszenia proszę podać:
1. Pełną nazwę Zakładu Opieki Zdrowotnej
2. Dokładny adres
3. Imię i Nazwisko uczestników ( mile widziani „zakładowi” informatycy)
 
Informacja o terminie spotkania zostanie przesłana listownie na wyżej podany adres oraz 
umieszczona na stronie internetowej KZLO z stosownym wyprzedzeniem.
Bardzo proszę po zapoznaniu się z ustalonym terminem o potwierdzenie (lub odwołanie) 
uczestnictwa w spotkaniu. 
 
Wszyscy uczestnicy spotkania otrzymają pełną wersję programu przeznaczoną 
do czasowego wykorzystania na okres 3 miesięcy, wraz z instrukcją obsługi.
 
Z podstawowymi informacjami o systemie mogą państwo zapoznać się w zakładce 
informacja o systemie  umieszczonej w menu bocznym.
 
Serdecznie zapraszam 
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
 
Dr Jerzy Radziszowski

2005.02.07 21:08     

KOMUNIKAT 
DOTYCZĄCY WERYFIKACJI ZA MIESIĄC STYCZEŃ 2004r W POZ.
 
W związku z niedotrzymywaniem terminów przekazywania Świadzceniodawcom 
wyników weryfikacji liczby świadczeniobiorców przez MOW NFZ, w imieniu Zakładów 
zrzeszonych w KZLO, Przewodniczący Komitetu Wykonawczego wystosował pismo 
do Dyrektora MOW NFZ o treści zamieszczonej poniżej.
 

----------------------------------------------------------------------------------
 
Kolegium Zakładów Lecznictwa Otwartego                             Kraków 07-02-2005r.
30-315 Kraków, ul. Szwedzka 27
 
 

mailto:j.radziszowski@interia.pl


 
 

Szanowny Pan
dr n. med. Artur Hartwich

Dyrektor Małopolskiego Oddziału
Narodowego Funduszu Zdrowia

w Krakowie
 

 
 
Działając w imieniu Kolegium Lecznictwa Otwartego  informuję, iż Małopolski 
Oddział Narodowego Funduszu Zdrowia  nie wykonał do dnia dzisiejszego 
obowiązku wynikającego z §11 pkt. 6 Umowy o udzielanie świadczeń opieki 
zdrowotnej - podstawowa opieka zdrowotna.
 
W tym stanie rzeczy wnosimy o niezwłoczne potwierdzenie listy 
świadczeniobiorców o której mowa w §11 cytowanej powyżej Umowy oraz 
przesunięcie terminu przekazania rachunku za okres sprawozdawczy (styczeń 
2005) stosownie do opóźnienia w doręczeniu zweryfikowanej listy przy 
zachowaniu terminu płatności w dniu 25 lutego 2005 r.
 
W przypadku nie doręczenia do dnia 17 lutego 2005 r. informacji o liczbie 
świadczeniobiorców,  Świadczeniodawcy działający w Kolegium Lecznictwa 
Otwartego przedłożą w  dniu 18 lutego 2005 r. rachunki według stanu populacji 
na dzień 01.12.2004 r. oczekując przelania środków w dniu 25 lutego 2005 r.
 
Liczymy na pozytywne stanowisko  Małopolskiego Oddziału Narodowego 
Funduszu Zdrowia, tym bardziej iż zaistniała sytuacja wynika z przyczyn 
leżących wyłącznie po stronie Małopolskiego Oddziału NFZ a propozycja 
przedstawiona w niniejszym piśmie świadczy o naszej dobrej woli i wyraża 
chęć kompromisowego rozwiązania zaistniałego problemu.
 
W przypadku gdy podstawą wypłacenia środków będą dane z poprzedniego 
okresu sprawozdawczego, Świadczeniodawcy z zrzeszeni w KZLO otrzymując 
zweryfikowane stany populacji na dzień 01.01.2005 r. wystawią stosownie do 
sytuacji odpowiednie rachunki korygujące.
 
Z poważaniem
Przewodniczący Komitetu Wykonawczego KZLO
Dr n. med. Tomasz Walasek
 

2005.02.07 13:13     

KOMUNIKAT  
DOTYCZĄCY UMOWY I ANKESÓW PRZESYŁANYCH PRZEZ MOW NFZ 
Z ZAKRESU POZ NA 2005r.
 



Uprzejmie informuję, iż umowę dotycząca udzielania świadczeń medycznych w 2005 roku  oraz 
aneks zwiększający stawkę w nocnej i świątecznej wyjazdowej opiece lekarskiej w ramach  
Podstawowej Opieki Zdrowotnej należy odesłać indywidualnie do MOW NFZ.
 
Pozdrawiam
Koordynator ds. organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.27 21:32     

KOMUNIKAT DOTYCZĄCY ZAMAWIANIA DRUKÓW KZLO

 

Zwracam się z prośbą o pobranie nowego formularza zamówień na druki KZLO.

Nowy formularz zamówień jest dostępny po zalogowaniu się na strone internetowa KZLO- nazwa 
pliku DRUKI-ARKUSZ KALK ZAMÓWIENIA-2. Bardzo proszę przesyłać zamówienia e-
mailem lub fax-em, w oparciu o nową wersję formularza. Nowe druki deklaracji wyboru lekarza, 
piekęgniarki i położnej bedą dostępne od 12-01-2005 roku. 

 

Pozdrawiam

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.25 11:08     

UWAGA !!!   ZMIANA TERMINU ZEBRANIA   UWAGA !!! 
PREZYDIUM KZLO

 

 

 

     W dniu 27-01-2005r spodziewane są istotne utrudnienia w ruchu drogowym na terenie 
miasta Krakowa,  związane z zapewnieniem bezpieczeństwa obchodów rocznicy wyzwolenia 
obozu w Oświęcimiu. 

W związku z powyższym posiedzenie Prezydium KZLO odbędzie się w dniu 03-02-2005r. o 
godzinie 19.30 w Krakowie przy ul. Szwedzkiej 27.

 



 

Koordynator ds Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

 

 

2005.01.25 10:54     

KOMUNIKAT NR 1

 

  Uprzejmie informuję, iż szkolenie informatyków obsługujących Zakłady zrzeszone w KZLO 
odbędzie się w dniu 28-01-2004r. w Krakowie, przy ul. Szwedzkiej 27, o godzinie 19.00. 
Zgłoszenia uczestników proszę przesyłać fax-em na numer 012 256 02 80. 

  Osoby które zgłoszą chęć uczestnictwa w szkoleniu proszone są o bezpośredni kontakt z 
panem Robertem Bielem (Tel. kom. 0 601 87 56 61)

 

Pozdrawiam 

Koordynator ds Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.11 10:43     

UWAGA !!!   ZMIANA TERMINU ZEBRANIA   UWAGA !!! 
KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO

 

Na  prośbę  członków  Krakowskiego  Oddziału  Terenowego  KZLO  został 
zmieniony termin zebrania na dzień  18-01-2005r Zebranie odbędzie się w 
Krakowie,  przy  ul.  Szwedzkiej  27  o  godzinie  19.30.  W  trakcie  spotkania 
zostanie przedstawione sprawozdanie z działalności KZLO w 2004 roku. Bardzo 
proszę o przygotowanie propozycji działań na 2005 rok oraz aktywny udział w 
spotkaniu. Zgłaszane przez wszystkich członków Oddziałów Terenowych KZLO 
propozycje  zostaną  przekazane  Prezydium  KZLO.  Państwa  problemy, 
propozycje i  sugestie będą stanowić podstawę planu   działań KZLO w 2005 



roku. 

Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.11 00:51     

KOMUNIKAT DOTYCZĄCY ZAMAWIANIA DRUKÓW KZLO

 

Zwracam się z prośbą o pobranie nowego formularza zamówień na druki KZLO.

Nowy formularz zamówień jest dostępny po zalogowaniu się na strone internetowa KZLO- nazwa 
pliku DRUKI-ARKUSZ KALK ZAMÓWIENIA-2. Bardzo proszę przesyłać zamówienia e-
mailem lub fax-em, w oparciu o nową wersję formularza. Nowe druki deklaracji wyboru lekarza, 
piekęgniarki i położnej bedą dostępne od 12-01-2005 roku. 

 

Pozdrawiam

Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO

Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.10 22:09     

ZEBRANIE PREZYDIUM KZLO

 
 
Witam !!!

W dniu 27-01-2005r o godzinie 19.30 w Krakowie przy ul. Szwedzkiej 27 odbędzie się zebranie 
Prezydium KZLO. W trakcie spotkania zostanie przedstawione sprawozdanie z działalności KZLO 
w 2004 roku. Bardzo proszę Przedstawicieli Oddziałów Terenowych o przygotowanie propozycji 
działań  na  2005  rok  oraz  aktywny  udział  w  spotkaniu.  Zgłaszane  za  Waszym pośrednictwem 
propozycje,  sugestie  i  oczekiwania członków będą stanowić podstawę planu działania KZLO w 
2005  roku.  W  związku  z  powyższym  proszę  o  uprzednie  zorganizaownie spotkań  z 
członkami poszczególnych Oddziałów Terenowych w celu zapoznania sie z ich   indywidualnymi 
oczekiwaniami.  Ze  względu  na  charakter  spotkania  bardzo  proszę  o  niezawodne  przybycie 
Przedstawicieli Oddziałów Terenowych.



 

 

Do zobaczenia !

 
Koordynator do Spraw Organizacyjnych KZZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.10 15:15     

KOMUNIKAT
ZEBRANIE KRAKOWSKIEGO ODDZIAŁU TERENOWEGO KZLO

 

W dniu 13-01-2005r odbędzie się zebranie członków Krakowskiego Oddziału 
Terenowego KZLO,  w Krakowie, przy ul. Szwedzkiej 27 o godzinie 19.30.  W 
trakcie spotkania zostanie przedstawione sprawozdanie z działalności KZLO w 
2004 roku. Bardzo proszę o przygotowanie propozycji działań na 2005 rok oraz 
aktywny udział w spotkaniu. Zgłaszane przez wszystkich członków Oddziałów 
Terenowych KZLO propozycje zostaną przekazane Prezydium KZLO. Państwa 
problemy, propozycje i sugestie będą stanowić podstawę planu  działań KZLO 
w 2005 roku. 

Pozdrawiam
Koordynator ds. Organizacyjnych KZLO
Dr Jerzy Radziszowski

2005.01.04 01:00     

UWAGA !!!

 NOWE WZORY DEKLARACJI WYBORU 

OBOWIAZUJĄ OD DNIA 1 STYCZNIA 2005

 

Z dniem 1 stycznia 2005 roku NFZ wprowadził nowe wzory drukow deklaracji. Komunikat o 
wprowadzeniu nowych druków został umieszczony na stronach internetowych NFZ 29 grudnia 
2004r. W związku z nagłym wprowadzeniem nowych wzorów druków KZLO zwróci sie do MOW 
NFZ o ustalenie okresu przejsciowego, w celu umożliwienia wykorzystania dotychczasowych 



druków. 

Nowe wzory druków formularzy można pobrać bezpośrednio ze strony http://www.nfz.gov.pl 

Nowe formularze rozprowadzane przez KZLO dostępne bedą po 10 stycznia 2005r. Zamówienia 
proszę skałdać jak dotychczas fax-em lub e-mailem.

 

 

Pozdrawiam

Koordynator ds. organizacyjnych KZLo

Dr Jerzy Radziszowski

http://www.nfz.gov.pl/
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